
 

ZAPISNIK  

sa  XIV sjednice Skupštine opštine Bijelo Polje 

 

 
         Predsjednik Skupštine Abaz Dizdarević otvorio je rad XIV sjednice Skupštine opštine 
Bijelo Polje, koja je održana 18.05.2020. godine u sali JU Centar za kulturu “Vojislav Bulatović -
Strunjo“ sa početkom u 10 časova. Istakao  je da je veliko zadovoljstvo vidjeti sve u dobrom 
zdravlju,  nakon velikog iskušenja u kojima je Crna Gora pokazala jedno od svojih najljepših lica. 
Takođe je naveo da oni principi koje smo smatrali utopističkim pokazali su se u punom sjaju, a to 
je da možemo bez izuzetka pokazati složnost, tolerantnost, strpljenje i povjerenje, kada je to 
najpotrebnije. To je lice one Crne Gore koju priželjkujemo,  u kojoj svi dijelimo dio odgovornosti 
za bolju budućnost kojoj stremimo, zato nastavimo da budemo odgovorni prema sebi i drugima u 
danima koji dolaze.  
          Odbornik Miomir Vojinović saopštio je stav Socijalističke narodne partije  da je odbornički 
klub SNP-a 27.decembra saopštio razloge napuštanja lokalnog parlamenta, da je u pitanju bio 
sporni Zakon o slobodi vjeroispovijesti i tada je priželjkivano da dođe do nečega što je jedino 
rješenje u Crnoj Gori, to je do dijaloga Vlade Crne Gore sa jedne strane i crkve Mitropolije 
crogorsko - primorske sa druge strane. U isčekivanju tog dogovora istakao je da su smatrali  da 
je kompromis jedino moguće rješenje i za Crnu Goru, samim tim i za građane Bijelog Polja. Poslije 
toga je uslijedila pandemija korona virusa, nešto što predstavlja svjetski problem koji je pogodio i 
našu Državu i naš grad. Naveo je da su i u tom pravcu i u tom smjeru očekivali da i ovaj lokalni 
tim na nivou našega grada bude sastavljen višestranački. Bila je to još jedna prilika da pokažemo 
jednistvo ovoga grada, bila je to još jedna prilika da pokažemo i pošaljemo poruku svima u Crnoj 
Gori, kako Bijelo Polje može na jedan drugačiji način da rješava svoje problem. Ukazao je da je 
Socijalistička narodna partija i tada nedvosmisleno rekla da će učestvovati u svemu što vodi ka 
dobru, a posredstvom dijaloga i kompromisa. Takođe je naveo da 9.Maja na Dan pobjede nad 
fašizmom, po prvi put makar i protokolarno nije bilo poziva predstavnicima lokalnog parlamenta 
da skupa polože vijenac. Istakao je da se desilo hapšenje Vladike Joanikija i svještenika, 
privođenje novinara i da u takvom ambijenu u kojem se trenutno nalazi Crna Gora ne mogu i neće 
učestvovati u radu lokalnog parlamenta, dok traju i podižu se konstantno tenzije u Crnoj Gori, a 
samim tim one se tiču i našega grada.  
          Predsjednik Skupštine je istakao da  prostor za dijalog i za pitanja koja se tiču isključivo 
razvoja našega grada je upravo ovaj. Teme o kojima je naveo odbornik Vojinović tiču se  svih 
građana Crne Gore, ali ne toliko i lokalnog parlamenta koji nema ingerencije da takva pitanja 
rješava u ovom domu. Naveo je da je možda potrebno više povjerenja u institucije sistema, da 
nastojimo da sačuvamo onaj duh tolerantnosti, onu paradigmu koju Bijelo Polje predstavlja, a to 
jeste paradigma multinacionalnog i multikonfesionalnog sklada. Vezano za konstataciju da 
odbornici SNP-a nijesu pozvani 9. Maja na protokolu  pologanja vijenaca, pojasnio je da je to bilo 
u skladu sa odlukom Nacionalnog koordinacionalnog tijela, koje je predviđalo da se sve aktivnosti 
koje znače okupljanje većeg broja građana, a to u ovom slučaju jeste bilo vezano i za 9. Maj, 
zaustave. Dakle,  poštujući tu odluku ispustili smo da pozovemo partije da prisustvuju polaganju 
vijenaca.    
              Predsjednik Skupštine je obavijestio da sjednici Skupštine, pored odbornika  
prisusutvuje predsjednik Opštine Petar Smolović sa svojim saradnicima. Takođe je obavijestio da 
je odsustvo sa sjednice Skupštine najavila odbornica Enisa Babajić. Konstatovao je da za 
odbornike iz drugih klubova nije bilo najavljenog odsustva, iako ih nema u klupama, tako da je to 



pitanje slobodnog izbora svih onih koji žele da djeluju na takav način. Konstatovao je da sjednici 
Skupštine prisustvuje 28 odbornika, te da su se stekli  uslovi za rad  ove sjednice. 
 
        Utvrđivanje dnevnog reda:  
 
            Predsjednik Skupštine obavijestio je predlozima za dopunu dnevnog reda: 
 
         1. Predlog Odluke o prenosu prava korišćenja i upravljanja na nepokretnostima JU Centar 
za djecu i mlade sa smetnjama u razvoju „Tisa“; 
         2. Predlog Odluke o učešću Opštine Bijelo Polje u troškovima izgradnje i rekonstrukcije 
putne infrastrukture na osnovu Ugovora o poslovno-tehničkoj saradnji zaključenog sa 
Ministarstvom odbrane; 
         3. Predlog Odluke o prestanku mandata članu Odbora direktora DOO Vodovod “Bistrica”; 
         4. Predlog Odluke o prestanku mandata predsjedniku Upravnog odbora Javne ustanove 
Centar za sport i rekreaciju Bijelo Polje; 
        5. Predlog Odluke o prestanku mandata predsjedniku Odbora direktora DOO Komunalno 
„Lim“ 
         6. Predlog Odluke o razrješenju i imenovanju člana Odbora za Statut i propise 
 
         Predlog da se dnevni red dopuni tačkom: Predlog Odluke o prenosu prava korišćenja i 
upravljanja na nepokretnostima JU Centar za djecu i mlade sa smetnjama u razvoju „Tisa“, 
usvojen je sa  24 glasa „za“ i 4 „uzdržana“.  Predlog da se dnevni red sjednice Skupštine dopuni  
tačkom: Predlog Odluke o učešću Opštine Bijelo Polje u troškovima izgradnje i rekonstrukcije 
putne infrastrukture na osnovu Ugovora o poslovno-tehničkoj saradnji zaključenog sa 
Ministarstvom odbrane, usvojen je sa 24 glasa „za“  i   4 „uzdržana“.  Predlog da se dnevni red 
dopuni tačkom: Predlog Odluke o prestanku mandata članu Odbora direktora DOO Vodovod 
“Bistrica“, usvojen je  24 glasa  „za“ i 4 „uzdržana“. Predlog da se dnevni red dopuni tačkom: 
Predlog Odluke o prestanku mandata predsjedniku Upravnog odbora Javne ustanove Centar za 
sport i rekreaciju Bijelo Polje, usvojen je 24 glasa „za“ i 4 „uzdržana“. Predlog da se dnevi red 
dopuni tačkom: Predlog Odluke o prestanku mandata predsjedniku Odbora direktora DOO 
Komunalno „Lim“ usvojen je sa  24 glasa „za“ i 4 „uzdržana“. Predlog da se dnevi red dopuni 
tačkom Predlog Odluke o razrješenju i imenovanju člana Odbora za Statut i propise, usvojen je 
sa 24 glasa „za“ i 4 „uzdržana“ .  
                 
             Predsjednik Skupštine dao ja na glasanje dnevni red u cjelini koji je usvojen sa 24 glasa 
„za“ i 4 „uzdržana“. 
 

DNEVNI RED 
 
1. Informacija o aktivnostima Opštinskog tima za zaštitu i spašavanja za period od 06.marta do 

30. 04. 2020. godine. 
2. Predlog paketa ekonomskih mjera sa ciljem ublažavanja posledica po privredu i građane 

Bijelog Polja nastalih usled pandemije COVID 19 virusa; 
3. Izvještaj o realizaciji Programa rada Skupštine za 2019.godinu; 
4. Izvještaj o radu predsjednika Opštine i organa lokalne uprave za 2019.godinu;  
5. Predlog Odluke o završnom računu budžeta Opštine Bijelo Polje za 2019.godinu; 
6. Izvještaj o realizaciji Programa mjera za podsticaj razvoja poljoprivrede za 2019.godinu; 
7. Predlog Programa mjera za podsticaj razvoja poljoprivrede za 2020. godinu;  
8. Izvještaj o realizaciji Programa mjera za podsticaj ruralnog i održivog razvoja za 

2019.godinu; 



9. Predlog Programa mjera za podsticaj ruralnog i održivog razvoja za 2020.godinu; 
10. Predlog Odluke o  potvrđivanju Odluke predsjednika Opštine br.01-018/20-401 od 

31.03.2020.godine;  
11. Predlog Odluke o potvrđivanju Rješenja predsjednika Opštine br.01-018/20-349 od 

16.03.2020. godine ; 
12. Predlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o zaradama lokalnih službenika i 

namještenika u Opštini Bijelo Polje; 
13. Predlog Odluke o potvrđivanju Odluke predsjednika Opštine br.01-018/20-380 od 

27.03.2020. godine, o stavljanju van snage odredbi člana 4, člana 5, člana 8, člana 9, člana 
12 i člana 13  Odluke o naknadama za rad odbornika i drugih lica koje bira ili imenuje 
Skupština opštine; 

14. Predlog Odluke o davanju saglasnosti na izbor v.d. direktora JU Centar za podršku djeci i 
porodici; 

15. Predlog Odluke o finansiranju gerontodomaćica u 2020.godini; 
16. Predlog Odluke o dopuni Odluke o dodjeli sredstava za finansiranje organizacija osoba sa 

invaliditetom koje čine koaliciju „Savez“; 
17. Predlog Odluke o davanju saglasnosti za korišćenje nepokretnosti. 

Imamo pored ovog dnevnog reda koji ste dobili u materijalu i predlog za dopunu dnevnog 
reda, to ćemo i sada predložiti dopunu dnevnog reda Dakle, za ove dopunske akte 
predlažemo: 

18.  Predlog Odluke o prenosu prava korišćenja i upravljanja na nepokretnostima JU Centar za 
djecu i mlade sa smetnjama u razvoju „Tisa“; 
19. Predlog Odluke o učešću Opštine Bijelo Polje u troškovima izgradnje i rekonstrukcije putne 
infrastrukture na osnovu Ugovora o poslovno-tehničkoj saradnji zaključenog sa Ministarstvom 
odbrane; 
20. Predlog Odluke o prestanku mandata članu Odbora direktora DOO Vodovod “Bistrica”; 
21. Predlog Odluke o prestanku mandata predsjedniku Upravnog odbora Javne ustanove Centar 
za sport i rekreaciju Bijelo Polje; 
22. Predlog Odluke o prestanku mandata predsjedniku Odbora direktora DOO Komunalno „Lim“ 
23. Predlog Odluke o razrješenju i imenovanju člana Odbora za Statut i propise 
 
       
         Odbornik Adnan Striković imao je primjedbu na zapisnik sa XII sjednice Skupštine da je 
nelogično kod obraćanja potpredsjednika Opštine Nermina Bećirovića povodom 2. tačke dnevnog 
reda da dio njegovog izlaganja nije prenešen u zapisnik, tako da onaj ko čita zapisnik ne može 
da stekne utisak o čemu se tu radilo. Takođe je istakao  da u zapisniku nije naveden dio njegovog 
izlaganja koji se odnosi na to što komentariše, te u tom dijelu bi bilo korektno da se to ispravi. Kod 
diskusije odbornika Harisa Malgića kada je u pitanju tačka 3.dnevnog reda, naveo je da tu imamo 
jednu  tehničku i krajnje neprihvatljivu grešku, u zapisniku se konstatuje da je Haris Malagić imao 
repliku na repliku, te u tom dijelu ne traži da se to ispravi, zato što to tako jeste bilo, ali da treba 
konstatovati da je napravljena poslovnička greška. To se drugačije nije moglo napisati  na koji 
drugi način, osim replika odnornika Malagića na njegovu repliku. Naveo je da tako jeste bilo i zbog 
toga još jednom poziva da je krajnje vrijeme da se razgovara o Poslovniku. Poslovnik Skupštine 
ne dozvoljava dovoljno mogućnosti za razmjenu argumenata. Nema određenih stvari koje bi svaki 
Poslovnik morao da sadrži, te tu ima par ozbiljnih primjedbi u tom pravcu, a sve ostalo je manje 
značajno i o svemu ostalom se može vrlo lako dogovoriti. Ukazao je da Poslovnik Skupštine ne 
bi trebalo da ima toliko ograničenja koliko ima ovaj.  
           Sekretarka Skupštine Ajsela Pačariz je pojasnila u zapisniku nijesu navedeni sadržaji 
replika, zbog toga nema odgovor na diskusiju odbornika Harisa Malagića, ali da nije problem da 
se i to unese. Takođe je pojasnila da je članom 90 stav 5 Posnika Skupštine opštine predviđeno 



je da replika nije dozvoljena osim ako predsjednik Skupštine opštine ocijeni da su navodi u replici 
uvrjedljivi i dozvoli tu repliku. Znači, ipak je u nekim posebnim situacijama replika dozvoljena. 
         Odbornik Adnan Striković je ukazao da iz ovoga što je navedeno, svaki građanin koji 
sluša ovu sjednicu, mogao bi da pomisli da je imao uvredljiv odnos prema odborniku Malagiću i 
da je po specijalnoj dozvoli koristeći i služeći se članom 95 Poslovnika, predsjednik Skupštine 
dozvolio repliku na repliku. To ne može drugačije nikako da se shvati. Ako je dobio pravo replike 
na repliku, znači da je njegovo izlaganje  bilo uvrjedljivo prema njemu i pitao da li se radilo o toj  
posebnoj situaciji, da je uvijedio odbornika Malagića, pa je zbog toga dobio pravo replike na 
repliku, ili se radi o poslovničkoj grešci.  
     Predsjednik Skupštine je ukazao da je zapisnik čisto formalnog tipa i da je on informativan 
onoliko da se shvati suština kompletne sjednice, a ne da se ulazi u detalje, jer  fono snimak sa 
sjednice Skupštine se objavljuje na veb sajtu Skupštine opštine. Za sve one koji žele da uđu u 
analizu svega onoga izgovorenog imaju mogućnost za to da naprave preslušavanje snimka. 
Zapisnik sa XII sjednice Skupštine usvojen je „jednoglasno“ (glasalo je 28 odbornika). 
  
          1. Informacija o aktivnostima Opštinskog tima za zaštitu i spašavanja za period od 
06.marta do 30. 04. 2020. godine 
          Sekretar Opštinskog tima za zaštitu i spašavanja Marko Maslovarić u uvodnom 
obrazloženju je istakao da je na osnovu Zakona o zaštiti i spašavanju, od strane predsjednika 
Opštine formiran Opštinski tim za zaštitu i spašavanja, Rješenjem o obrazovanju Opštinskog tima 
za zaštitu i spašavanje od 21.02.2018. godine, koji ukupno broji 26 članova. U epidemiološkoj 
situaciji aktiviranje tima je predstavljalo veoma efikasan i nužan odgovor na sve nivoe rizika, kao 
i na izraženu opasnost pojavom virusa na teritoriji naše Opštine. Tim je planski, organizovano, 
koordinirano i kontrolisano sprovodio sve privremene mjere Vlade Crne Gore  analogno odgovoru 
države Crne Gore koji je bio blagovremen i efikasan. Istakao je da su uspjeli da uspostave održiv 
sistem zaštite koji je za posljedicu imao to da su adekvatno i blagovremeno pripremili ljudstvo i 
resurse, redukovali rizik i smanjili opasnost od daljeg širenja virusa, svakodnevnom 
kooperativnošću sproveli i kontrolisali primjenu svih privremenih mjera NKT-a, ali i kontinuirano 
pružali pomoć stanovništvu ugroženom ovom krizom. Veliku zaslugu, osim evidentno pokazane 
profesionalnosti svih subjekata Opštinskog tima, imaju građani Bijelog Polja, koji su se ponašali 
u skladu sa donešenim mjerama i preporukama Vlade Crne Gore. Izuzetan doprinos u kriznoj 
situaciji dali su donatori i volonteri, koji su svojom humanošću i filantropijom pokazali da su temelji 
naše zajednice postavljeni upravo na tim vrijednostima. U ime Opštinskog tima zahvalio se svima 
podjednako, a posebno donacijama medicinske opreme, zaštitne opreme za zdravstvene 
radnike, i to između ostalih sledećim: Hajrizu Brčvaku, Stefanu Saviću, Kompaniji Mesopromet, 
Pelangić trade i mnogim drugim. Takođe posebnu zahvalnost prema donatorima Opštinske 
organizacije Crveni krst i to: Humanitarnom fondu Hilal, kompanij Put Gros, Islamskom kulturnom 
centru Plav i Gusinje, Auto-centru Das i drugim pravnim i fizičkim licima. Opštinski tim je u ovoj 
kriznoj situaciji primio donaciju od Uprave carina, Kompanije Poliex iz Berana, Aerodroma Crne 
Gore, kompanije Mikro S&E, D.O.O. Imperijal, krojačkih radnji Plavko, Adriatex i Zlatne ruke. Sve 
je to rezultiralo činjenicom da je Opštinski tim, kao operativna podrška Vladi Crne Gore u cjelini, 
efikasno reagovao i opravdao svoju ulogu u ovoj vanrednoj situaciji, a koja je determinisala da 
trenutno imamo stabilnu epidemiološku situaciju u Bijelom Polju. Opštinski tim će nastaviti sa 
kontinuiranim aktivnostima praćenja stanja i preduzimanja neophodnih mjera, shodno daljem 
razvoju situacije, a sve u cilju maksimalne zaštite građana Bijelog Polja. Predložio je da se na 
sjednici Skupštine emituje  video materijal u kojem  je hronološki prikazan razvoj krizne situacije 
u Bijelom Polju.   
        Odbornik Adnan Striković je ukazao da nema nikakvog smisla puštati bilo kakve filmove 
odbornicima koji su imali uvid u kompletan materijal,  kada se radi o ovoj  tački dnevnog reda, ili  
bilo kojoj koja je na dnevnom redu sjendice Skupštine.  



         Predsjednik Skupštine je pojasnio da je riječ o izuzetnoj situaciju, da u skladu sa svim 
onim što se izdešavalo, a zarad bolje prezentacije za ovaj  teški period u kojem je bilo i Bijelo 
Polje i Crna Gora, da  treba prikazati ovaj film i upoznati se sa onim što su opštinske službe radile 
po ovom pitanju. U vezi sa tim , predsjednik Skupštine je predložio da se započne sa emitovanjem 
filma.  
         Nakon završene projekcije filma, predsjednik Skupštine je konstatovao da je u navedenom 
filmu prikazana retrospektiva šta se to u proteklom periodu izdešavalo u Bijelom Polju u periodu 
epidemija korona virusom.  
          Predsjednik Opštine Petar Smolović se zahvalio gospodinu Maslovariću, sekretaru 
Opštinskog tima za zaštitu i spašavanje na detaljnoj i iscrpnoj Informaciji koju je pripremio na 
preko 70 stranica, ali i na požrtvovanom radu tokom trajanja ove krize. Takođe se  zahvalio i PR 
timu Opštine, koji  je slikovito i hronološki prikazao film u kojem se moglo vidjeti  šta se dešavalo 
u Bijelom Polju tokom borbe sa pandemijom. Naveo je da je njegov utisak, a vjeruje i svih koji su 
pratili aktivnosti u vezi sa pandemijom korona virusa u našoj opštini i državi, da smo bili uspješni 
u toj borbi, da je to rezultat zajedničkog kvalitetnog rada opštinskih i državnih organa zajedno sa, 
prije svega, građanima. U ime Opštinskog tima za zaštitu i spašavanje, zahvalio se medicinskom 
osoblju i ljekarima u Domu zdravlja, Opštoj Bolnici i Hitnoj medicinskoj pomoći, zatim svim 
kolegama, odbornicima, sa kojima su bili u telefonskom kontaktu ili kontaktu putem elekronskih 
načina komunikacije, a koji su bili na raspolaganju Opštinskom timu, državi, svojim institucijama 
i građanima. Takođe, izrazio je zahvalnost i zaposlenima u Domu starih koji su, gotovo 45 dana 
bili izolovani sa svojim korisnicima, kao i zaposlenima u Bjelopoljskom zatvoru koji su bili izloženi 
velikom riziku. Velika zahvalnost i pripadnicima policije, Sanitarnoj inspekciji, Upravi carina, Vojsci 
Crne Gore, kao i svim opštinskim službama, a prije svega Sekretarijatu za inspekcijske poslove, 
Komunalnoj policiji, Komunalnom preduzeću i Službi zaštite i spašavanja, koji su svakodnevno 
bili na terenu sprovodeći i kontrolišući na terenu sprovođenje mjera i naredbi koje je donosilo 
Nacionalno koordinaciono tijelo. Takođe je naveo da veliku zahvalnost i poštovanje dugujemo 
Crvenom krstu, koji je zajedno sa volonterima stizao do najugroženijih, dostavljajući im 
humanitarnu pomoć. Predsjednik Opštine se zahvalio i svim mjesnim štabovima u okviru mjesnih 
zajednica, koji su koordinirali na terenu svojih mjesnih zajednica. Zahvalio se donatorima iz zemlje 
i inostranstva na značajnim finansijskim i materijalnim donacijama, koji su pomoć uplaćivali 
Opštinskom timu za zaštitu i spašavanje, Crvenom krstu ili na specijalni račun NKT-a. Zahvalio 
se na donacijama i svima koji su šijući maske pomagali svoje sugrađane, pogotovu one koji su 
zbog prirode posla bili u opasnosti. Zahvalnost upućuje NKT-u na čelu sa g-dinom Simovićem, 
na uspješnom vođenju ovog procesa i našem bjelopoljcu prof.dr Ranku Lazoviću, šefu 
medicinskog tima, na izuzetnoj organizaciji. Istakao je da je premijer Duško Marković brinuo o 
Bijelom Polju i pomagao da obezbijedimo sve neophodne stvari za građane Bijelog Polja, na 
čemu mu iskazuje veliku zahvalnost. Međutim, sva podrška i pomoć ne bi dali rezultate koje sada 
imamo, da naši sugrađani nijesu pokazali visok stepen odgovornosti i discipline. Posebno je 
iskazao poštovanje stanovnicima sela Biokovac i okoline, koji su podnijeli veliku žrtvu i pobijedili 
korona virus na svojoj teritoriji. Istakao je da je ovo zajednički uspjeh svih nas koji i dalje moramo 
očuvati i biti jedinstveni pred ekonomskim izazovima koji su posljedica ove pandemije. Veoma je 
važno da Vlada Crne Gore stoji uz nas i garantuje da će svi kapitalni projekti biti nastavljeni istom 
i nesmanjenom dinamikom. Naveo je da će se u Opštini Bijelo Polje truditi da se sve obaveze 
izmiruje redovno i dati prioritet najugroženijim. Istakao je da je sada jnajpotrebnije strpljenje, rad 
i jedinstvo, kako bi se vratili na staze dinamičkog ekonomskog razvoja.  
          Odbornik Saša Lalević je naveo da je ova globalna pandemija ujedinila sve subjekte na 
nivou države na čelu sa Ministarstvom zdravlja, Institutom za javno zdravlje i Nacionalnim 
koordinacionim tijelom za zarazne bolesti, a zatim  i na teritoriji naše Opštine sa opštinskim timom 
za zaštitu i spašavanja sa ciljem da se spriječi širenje virusa, obezbijedi i očuva zdravlje svih 
građana naše Opštine. Istakao je da je zadovoljan kako se naša Država i Opština u cjelosti 
pripremila i odgovorila na epidemiju, koja je uzdrmala i mnogo veće i razvijenije države i 



ekonomije nego što je naša. Donijete su mjere iakao bolne i teške naročito po ekonomiju naše 
Države koje su doprinijele da Crna Gora bude među onim zemljama koje su se veoma uspješno 
izborile sa epidemijom i da posljedice te borbe svede na minimum o čemu najbolje govori 
zvanična statistika i podaci koji su svima javno dostupni. Brojne djelatnosti i preduzeća shodno 
preporukama NKT-a prekinule su svoj rad. Stopirane su kulturne i sportske manifestacije i druge 
aktivnosti širom Države. Međutim, takav vid uspješne borbe ima i svoju cijenu koja se ogleda u 
direktnom negativnom uticaju na ekonomiju i naše zemlje, tako da nam tokom uspješne borbe sa 
zdravstvenom krizom slijedi teža i neizvjesnija borba sa nastupajućom ekonomskom krizom u 
kojoj je najviše pogođena naša privreda kao glavni oslonac i zamajac našeg ekonomskog razvoja. 
Stoga smo kao društvo i Država dužni da budemo solidarni u svakom smislu trudeći se da 
razumijemo situaciju i da nađemo konkretnije mjere podrške u cilju spašavanja što više radnih 
mjesta, kompanija i njihovih djelatnosti. Odbornik Lalević je istakao da je Opštinski tim bio 
sastavljan od eminentnih ljudi i stručnjaka iz redova različitih oblasti na čelu sa predsjednikom 
Opštine Petrom Smolovićem, sekretarima sekretarijata, pripadnika MUP-a, Centra za socijalni 
rad, Komunalne policje, predstavnika sredstava javnog informisanja i kao najznačajnije karike 
zdravstvenih radnika. Svi raspoloživi resursi su stavljeni na raspolaganje kako bi svi zajedno što 
bolje odgovorili  dolazećoj zdravstvenoj opasnosti. Rezultat toga jeste da je zdravstvena situacija 
u našem gradu stabilna i pod kontrolom kao uostalom i u Državi. Kao građanin izrazio je 
zahvalnost svim službama koje su bile na raspolaganju, građanima naše opštine od Centra za 
socijalni rad pa do Crvenog krsta, ali posebnu zahvalnost je  uputio zdravstvenim radnicima naše 
Opštine i  Države, jer su oni bili na prvoj liniji borbe protiv nevidljivog neprijatelja i protivnika koji 
je prijetio da ugrozi zdravlje svih naših građana. Izrazio je  zahvalnost  svim našim građanima koji 
su prepoznali ono sa čime smo bili suočeni i sa punom odgovornošću se pridržavali svih mjera 
koje je donijela Vlada Crne Gore, NKT za zarazne bolesti kao i opštinski tim za zaštitu i 
spašavanja.  

         Odbornik Milan Madžgalj je naveo da su na početku samog dešavanja, kada je sve bilo 
mnogo neizvjesno i kada su bili u fazi konstitucije, organizacije, planova rada, imali odličnu 
komunikaciju sa lokalnom samoupravom na čelu sa predsjednikom Opštine, gdje su 
neposrednom komunikacijom putem viber aplikacije imali smjernice i upute po kojima su trebali 
da rade u oba pravca. Takođe je naglasio da su imali veliku  podršku u smislu da je svaki njihov 
zahtjev bio ozbiljno razmotren i realizovan u najkraćem mogućem roku. Naglasio je da očekuje 
da će ovo da zadrži trend i u drugim oblastima kada je u pitanju zdravstvo i zdravstvena politika. 

      Odbornik Idriz Mahmutović je ukazao da od 26 članova koji su u NKT-u ne vidi ni jednoga 
da je bio iz neke druge političke grupacije, osim iz koalicije na vlasti. Zahvalio se gospodinu 
Maslovariću na datim informacijama,  Crvenom Krstu, predsjednicima mjesnih štabova. Naveo je 
da u Bijelom Polju nije vidio neke aktivnosti ili ih nije prepoznao u tom privrednom miljeu da se 
nađe, da bi dao neku sugestiju ili bilo šta drugo. Istakao je da Investaciono razvojni fond 
obavještavao da su na sajtu objavljene olakšice, ali da to nije vidio nigdje. Jedino je preko banaka 
bilo omogućeno da se  tri mjeseca ne vraćaju  krediti, a  za ta tri mjeseca su kamate preračunate 
i uvećane za taj dio u nekoj narednoj rati. Istakao je da u okviru porodice ima tri privredna subjekta, 
da od tri privredna subjekta ima 50 radnika koje upošljava, da nijedan radnik nije dobio otkaz, 
nijednom nije prekinut ugovor o radu, redovno su isplaćivane zarade i doprinosi, nijedna od te tri 
firme nije tražila monitoring kod banaka, nijedna nije podnosila zahtjev kod Investiciono razvojnog 
fonda. Obavijestio je da su ga prevoznici koji vrše prevoz putnika sa područja Sušice, Pavinog 
Polja, Tomaševa, Bistrice i ostaloga upoznali da im je za vrijeme korona virusa bilo zabranjeno 
da rade. Sada mogu da rade, ali su podnijeli zahtjev kako bi se sagledalo šta je Opština u 
mogućnosti da  pomogne. Istakao je da ne daje ni jednu primjedbu ni za jednog člana koji je bio 
u opštinskom timu za zaštitu i spašavanja, ali od 26 ljudi, imala je i Socijaldemokratska partija i 
doktora i privrednika i Socijalistička narodna partija i svi ostali  i moglo je negdje da se nađe mjesto 
u ovom timu, a ne  samo za one koji su u vlasti.  



           Predsjednik Opštine Petar Smolović je pojasnio da predsjednik mjesne zajednice 
rukovodi lokalnim seoskim mjesnim štabom zajedno sa savjetom mjesne zajednice. To nije 
političko tijelo, niti tijelo koje je imenovao predsjednik Opštine, nego ga je formirao savjet mjesne 
zajednice, koji ima nekih desetak članova, svih nacija i različitih političkih opredjeljenja. 
Predsjednik je naglasio da su svih četrdeset mjesnih štabova imali direktnu komunikaciju sa 
sekretarom Opštinskog tima za zaštitu i spašavanje Markom Maslovarićem, sa predsjednikom 
Opštine i sa načelnikm Službe zaštite i spašavanja, sa Crvenim krstom i sa šefom sektora za 
mjesne zajednice u Opštini. Komunikacija je bila potpuno javna i otvorena. Što se tiče sastava 
Opštinskog tima za zaštitu i spašavanje, naveo je da Zakon o zaštiti i spašavanju reguliše sastav 
Opštinskog tima za zaštitu i spašavanje koji rukovodi bilo kojom kriznom situacijom, da je 
predsjednik Opštine po funkciji šef tog tima, da je šef Službe zaštite i spašavanja, po funkciji, 
zamjenik šefa tima. Članovi tima su po  funkciji  i načelnik MUP-a,  direktori zdravstvenih ustanova 
itd. Znači, članovi se ne određuju po političkoj pripadnosti. To je tehnički štab koji ne donosi 
medicinske odluke, već sprovodi odluke NKT-a u tehničko organizacionom smislu. Što se tiče 
medicinske struke u timu su bili zastupljeni predstavnici, odnosno direktori tri institucije na teritoriji 
opštine, to su Dom zdravlja, Bolnica i Hitna medicinska pomoć. Ponovo je naglasio  da opštinski 
tim nije medicinsko,niti političko tijelo. Opštinski tim slijedi uputstva NKT-a. U okviru NKT-a postoji 
medicinski štab. Medicinski štab su profesionalci za medicinsku struku, koji su direktne naloge 
davali direktorima medicinskih ustanova. Pojasnio je da se opštinski tim bavio tehničkom 
koordinacijom između onih ustanova koje u tehničkom smislu rade na održavanju grada, to je 
Vatrogasna služba, Komunalna policija, Komunalna inspekcija, koordinacija sa Crvenim krstom, 
policijom, carinom itd. Vezano za donacije, pojasnio je da su one prenijete Crvenom krstu koji je 
potpuno apolitička organizacija i svi predsjednici mjesnih zajednica su imali direktnu komunikaciju 
sa Crvenim krstom oko raspodjele pomoći. Dakle, predsjednik mjesne zajednice, odnosno savjet 
je dostavljao Crvenom krstu  ime, prezime i matični broj građanina kome je potrebna pomoć i sva 
ta evidencija sa potpisom tog građanina se nalazi u Crvenom krstu, a ne u opštini Bijelo Polje. 
Istakao je da se  ponosi  time što smo jedna od opština koja je najviše podijelila paketa u Crnoj 
Gori. To je bila pomoć Vlade, donatora, Opštine i ona je išla direktno u Crveni krst, a odatle dalje 
svim predsjednicima mjesnih zajednica. Istakao je da dobio  zahtjev od prevoznika i da će tokom 
ove nedjelje već imati sastanak sa nadležnim sekretarima za saobraćaj i za preduzetništvo i 
ekonomski razvoj i sa Udruženjem privrednika i svih taksi predstavnika, da se razmotri šta može 
da im se pomogne. Naglasio je da Opština malo može finansijski da pomogne, jer se i ona nalazi 
u određenoj kriznoj situaciji, kad joj padaju prihodi i od Države i od naplate poreza i taksi od 
građana, tako da ne može na taj proaktivni pristup da finansijski pomogne nekoga, ali da može 
da ih rastereti određenih stvari, u okviru zakonskih nadležnosti koje ima Opština. 
        Odbornik Nedžad Mehović  je istakao da imamo činjenicu da je Crna Gora poslednja zemlja 
u Evropi koja je registrovala prvi slučaj korona virusa. Na dobrom smo putu da budemo i prva 
zemlja koja se oslobodila istog, što bi bio izuzetan uspjeh u ovoj borbi. Tome su doprinijele 
pravovreme i odlučne  mjere Nacionalnog koordinacionog tijela i ljudi koji su predlagali te mjere. 
Naveo je da želi da čestita i izrazi zadovoljstvo i uputi podršku ljudima iz Instituta za javno zdravlje, 
posebno gospodinu dr Bobanu Mugoši i dr Senadu Begiću, ljudima koji su izuzetno odgovorno i 
savjesno predlagali Nacionalnom koordinacionom tijelu sve mjere koje su bile neophodne i krajnje 
djelotvorne kada je u pitanju suzbijanje i širenje ovog virusa. Što se tiče Opštinskog tima za zaštiu 
i spašavanja, istakao je da su oni takođe pokazali visok stepen odgovornosti i dokazali da se 
disciplinom i pravovremenim djelovanjem može zaustaviti širenje zaraze virusom Kovid 19.  

            Odbornik Haris Malagić je naveo da su se vodili time da pomognu  najugroženijoj grupi 
ljudi, time što su održali jedan sastanak sa direktoricom Centra za socijalni rad,  na kome su 
utvrdili da treba pomoći toj najugroženijoj vrsti. Tom prilikom dostavljani su podaci mjesnim 
štabovima, kako bi utvrdili da li su na spisku primaoci materijalnog obezbjeđenja  porodice ili bilo 
kakvih socijalnih davanja. Druga grupa ljudi koja je bila ugrožena su ljudi koji su ostali bez radnog 



odnosa, odnosno bez posla i bilo kakvih primanja i oni su takođe obuhvaćeni  i imali su prioritet. 
Takođe je pojasnio da što se tiče  formiranja mjesnih štabova nije bilo isključivo određeno da 
članovi mjesnih štabova budu članovi mjesnih zajednica, već im je data mogućnost da prošire 
svoje članstvo i da uključe bilo koga ko bi mogao da pomogne najviše u toj situaciji. Naročito je 
preporučeno da se uključe ljekari, koji su u ovoj situaciji bili u prvim redovima, oni koji bi mogli 
najviše da pomognu  narodu na području određene mjesne zajednice.  

          Odbornik Adnan Striković je naveo da je insistirao kod predsjednika Opštine i kod 
predsjednika Skupštine da nije u redu da se odbornici u lokalnom parlamentu informišu preko 
sajtova i saopštenja koja se daju, te da mu mu nije jasno zašto se to tijelo zove tim za zaštitu i 
spašavanja, šta je trebalo da štitimo i spašavamo, u ovoj situaciji smo neaktivni, često smo 
onemogućeni da djelujemo proaktivno, znači protiv virusa nema borbe na takav način, ima 
bežanja. Istakao je da najbolju riječ  koja se može upotrijebiti jeste jedino da bježimo od tog virusa, 
a  nikako da mu se suprostavljamo na direktan način. To je ono što je ova Država uspješno uradila 
u tom pravcu. Istakao je da iako  je opozicioni odbornik može da pohvali Vladu Crne Gore koja je 
u strahu od toga da ovo može imati teške posljedice, riješila da posluša struku i poslušala je, bez 
obzira kako je to sve teklo i kakva je organizacija. Naveo je da su sve naopako radili a nijesu, 
rezultati govore to da su posao uspješno završili. Istakao je da uvažava da su političari odali 
zahvalnost doktorima, medicinskim timovima i dali im tu prednost da budu ispred njih i u ovom 
slučaju, da negdje kao doktor bilo bi previše da sada  ne prihvati te zasluge u ime kolega. Istakao 
je da što se tiče imenovanja tima, da je siguran da mora stojati da se to tijelo u slučaju potrebe i 
specifičnosti nekakvih stvari može proširiti dodatnim članovima koji su direktno vezani za određeni 
problem. Ukazao je da  ti ljudi koji su bili u tom timu su odradili dobar posao i na kraju se mogu 
pohvaliti time, da hoće da kaže da i pošalje poruku,  da ne treba da se stiče utisak sad nakon 
svega ovoga kad je Crna Gora izašla iz ovoga, da je to sve bilo bespotrebno, da to nije trebalo 
tako da bude. Istakao je da smatra da smo zabilježili duplo boljii rezultat nego što je bila 
najoptimističkija prognoza za Crnu Goru, da u tom pravcu građani trebaju da budu svjesni da sve 
ovo što se radilo, radilo se smisleno, radilo se onako kako treba i da je prosto bilo to neophodno.  
Bolje je što su se neke stvari preduzele, iako možda nijesu trebale i ako možda nijesu morale, ali 
je bolje jer je takva situacija bila u svijetu. Singapurski univerzitet za tehnologiju i dizajn je još na 
početku epidemije dao procjenu kako će izgledati epidemija u svim državama svijeta, sa 97% 
tačnosti, da će 25.aprila u Crnoj Gori biti okončana epidemija, da će 6.maja u Crnoj Gori sa 99% 
tačnosti biti okončana epidemija, a da će 19. maja 100% u Crnoj Gori biti ugašena epidemija. Na 
čelu borbe protiv ovog virusa je bio Institut za javno zdravlje, što je dobro da je prepoznato 
konačno da ljudi kojima je to uže polje djelovanja treba da vode ovaj proces.Epidemija sama po 
sebi nije samo medicinsko, ona je pogotovu u Crnoj Gori sada postala više ekonomsko pitanje.  
Odbornik Strikoviž je istakao da je Singapurski univerzitet predvidio kraj epidemije 25. aprila, a 
on je 27.aprila zamolio predstavnike Instituta za javno zdravlje da objave kraj epidemije u Crnoj 
Gori, jer bi to bilo prije svega dobro za ekonomiju Crne Gore, s obzirom da smo od ovog datuma 
imali u proteklih 14 dana svega 6 novih slučajeva i to su sve kontakti prethodno inficiranih,  što 
sa epidemiološkog aspekta apsolutno ima vrlo malo do nikakvo značenje. Istakao je da je Država 
iskoristila situaciju da konačno posluša ljude koji se bave određenim stručnim pitanjima, da je 
pametno to uradila, da je Crna Gora izašla iz ove krize kada je medicinski aspekt u pitanju 
apsolutno kao pobjednik, naravno uvažavajući sve one prije svega koji su izgubili život u borbi sa 
ovim virusom i one koji su bili inficirani i imali manje ili veće zdravstvene probleme. 

          Predsjednik Opštine Petar Smolović je pojasnio da je Opštinski tim za zaštitu i 
spašavanje formiran u februaru 2018.godine, da je bilo izmjena tima samo onda kada je 
promijenjen neko ko je na čelu neke institucije, a bio je član tima. Pojasnio je da se  tim zove za 
zaštitu i spašavanje, zato što je to zakonska kategorija i tim se ne može mijenjati od krize do krize, 
nego se prilagođava određenoj krizi. Pojasnio je da je tačno  da u određenim situacijama treba 
imati specifične članove tima i imali smo ih u ovoj situaciji. Uključili smo epidemiologa, gospodina 



Sašu Jeknića i glavnog sanitarnog inspektora gospodina Šabotića, dakle uključili smo struku. 
Naveo je da sve što smo postigli na teritoriji opštine, postigli smo zajedno, da nikada nije rekao 
da je to postigla vlast, ili DPS, niti on lično i njegov tim, već svi zajedno, uključujući i sve građane. 
Istakao je da smatra da ova situacija ne treba da proizvede da neko politički poentira. Jer kad je 
zdravlje građana u pitanju, moramo zaboraviti na sve predrasude, sve podjele, sve političke 
interese i to je dobro urađeno ovoga puta. Istakao je da postignuti rezultati nijesu sami nastali, 
već maksimalnom posvećenošću svakog pojedninca. Pojasnio je da je tim ljekara raznih profila u 
Opštoj bolnici svakodnevno održavao kolegijume i pratio situaciju i odao priznanje 
specijalizantima koji su se vratili iz iznostranstva sa specijalizacija, njih 14 mladih ljudi, kojii su se 
u potpunosti stavili na raspolaganje i dobrovoljno prijavili da dežuraju u Trijažnom centru koji je 
bio najkritičniji. Rezultanta svi tih mjera su sadašnji rezultati. Istakao je da je svjestan ekonomskih 
posledica koje će ova pandemija izazvati, ali i to da je najvažniji nečiji život. Znači, naše je da 
preduzmemo sve ono što možemo u cilju zaštiite zdravlja i života stanovništva. Naveo je da se 
slaže da sada samo nauka može pomoći, te da na velikim univerzitetima u cijelom svijetu rade 
na tome da se pronađe vakcina protiv ovog virusa.Naše je, kao i svih ostalih,  da slušamo uputstva 
i preporuke Svjetske zdravstvene organizacije, koje dolaze preko određenih institucija. Jeste u 
medicinskom smislu Institut za javno zdravlje davao uputstva, ali Nacionalno koordinaciono tijelo 
je određivalo mjere koje nijesu samo medicinske, nego i ekonomske, bezbjedonosne, sanitarne 
itd. Medicinski tim je donosio medicinske mjere, a Nacionalno koordiciono tijelo ih je sprovodilo u 
tehničkom smislu i koordiniralo sa svima. Ovo tijelo je vršilo sinhronizaciju tih mjera, a onda davalo 
uputstva prema Opštinama, kako da tehnički implementiramo te mjere na lokalni nivo. Na 
konstataciju da građani nisu bili dovoljno informisani, istakao da je opštinski Tim redovno pratio 
dešavanja i da bi, čim na sajtu Vlade objave mjere Nacionalnog koordicionog tijela, odmah iste 
objavljivali i na sajtu Opštine i slali svim lokalnim medijima.  

     Odbornik Adnan Striković je istakao da ovo nije u užem smislu riječi replika, ali da je 
neophodno prije svega da odgovori na dileme koje je postavio predsjednik Opštine. Prije svega 
istakao je da se slaže sa predsjedniko Opštine da su građani najzaslužniji. Naveo je da ima  
dilemu oko informisanosti, jer se informisanost ne tiče samo onoga što određuje Nacionalno 
koordiciono tijelo, to vidimo sa televizije. Informisanost se tiče toga da treba da se pozovu u nekoj 
radio emisiji i ljudi koji možda ne razmišljaju kao vlast. Zahvalio se nekim portalima kao što su 
„Vijesti iz Bijelog Polja“, ili „Bjelopoljske novosti“, koji su objavljivali  i neka njegova saopštenja i 
neka njegova razmišljanja koja jesu naučna. Crna Gora nema i  neće skorije imati ni u jednoj 
oblasti mogućnost da se bavi naučno istraživačkim radom koji bi bio na svjetskom nivou, ali i 
ovdje u ovoj sali kada je u pitanju i ekonomija i medicina postoje ljudi koji itekako mogu sa naučne 
strane da razgovaraju o određenim problemima. To nijesu samo odbornici Socijaldemokratske 
partije, to su i odbornici DPS-a, kada je medicina u pitanju, koji mogu u svojim oblastima vrlo 
naučno da govore o određenim problemima. 

           Odbornik Jasmin Kijamet je istakao da je svima poznato sa kakvom se krizom 
izazvanom pandemijom Kovid 19 suočio cijeli Svijet. U ovoj borbi svaka zemlja preduzimala je 
određene mjere kako bi na najbolji način zaštitila svoje stanovništvo i broj ljudskih žrtava svela na 
najmanji mogući nivo. Takoje i Crna Gora među prvima formirala Nacionalno koordinaciono tijelo 
za zarazne bolesti, koje je uvelo niz privremenih mjera sa ciljem zaštite stanovništva, mnogo 
ranije nego se pojavio prvi zaraženi slučaj u našoj državi. Opštinski tim za zaštitu i spašavanje 
sprovodi privremene mjere Nacionalnog koordinacionog tijela kroz aktivnosti svojih subjekata. 
Predsjednik Opštine gospodin Smolović je formirao Opštinski tim za zaštitu i spašavanje 
sastavljen od predstavnika svih relevantnih institucija na lokalnom nivou, kako bi na najbolji način 
odgovorili ovom izazovu i potpuno se stavili na raspolaganje građanima naše Opštine. Da je 
Odluka predsjednika Opštine o formiranju ovako širokog tima bila ispravna govori i ovaj obiman 
izvještaj o radu svih službi koje su bile uključene, kako bi se mjere koje su bile preporučene 
sprovele u potpunosti. Uključivanjem  mjesnih zajednica u borbi protiv ovog virusa bio je pun 



pogodak, radi efikasnije kominikacije bila je formirana i viber grupa u kojoj su bili uključeni svi 
predstavnici mjesnih zajednica. Na preporuku predsjednika Smolovića svaka mjesna zajednica 
formirala je krizne štabove, a zadatak štabova bio je da se stave na raspolaganju građanima i 
Opštinskom timu za zaštitu i spašavanje, da djeluju na terenu u pogledu dostavljanja namirnica i 
nabavke ljekova starijim osobama. Mjesne zajednice su imale bezrezervnu podršku predsjednika 
Opštine i svih službi opštine i tu se posebno izdvaja organizacija Crvenog Krsta, koja je odigrala 
značajnu ulogu u dodjeli osnovnih životnih namirnica za sve ugrožene mještane kojima je ta vrsta 
pomoći bila neophodna. U borbi protiv virusa ne bi napravili ovako dobar rezultat bez odgovornog 
ponašanja najvećeg broja građana, koji su pokazali odgovornost i disciplinu, koja je bila uslov 
borbe protiv virusa. Iz svega navedenog nameće se zaključak da je lokalna uprava na čelu sa 
predsjednikom Opštine položila težak ispit u ovoj teškoj i neizvjesnoj borbi. 
          Odbornik Abaz Kujović  je istakao da je Informacija o aktivnostima Opštinskog tima za 
zaštitu i spašavanja detaljna, sadržajna i sistematična i prikazuje precizno i hronološki sve 
akrivnosti Opštinskog tima za zaštitu i spašavanja. prvo: postignut je ogromni uspjeh na lokalnom 
nivou u borbi protiv širenja korona virusa, drugo: pokazalo se da imamo kapaciteta i snage da 
odgovorimo i najveće izazove kakva je bila vanredna situacija izazvana korona virusom, treće: 
potvrdili smo da imamo razvijeno i organizaovano zdravstvo i organizovane institucije uključene 
u borbi protiv širenja korona virusa, četvrto: pokazali smo solidarnost i zajedništvo koji su 
najvažnija pretpostavka za uspjeh u svim poslovima, peto: svi naši građani i zaposleni u  
institucijama su pokazali maksimalnu odgovornost, posvećenost i samodisciplinu i njima 
pripadaju velike zasluge za ostvareni uspjeh, šesto: ostvarenim uspjehom na opštinskom nivou 
dat je značajan doprinos velikom uspjehu koji je postignut na državnom nivou. Dakle, sve je 
urađeno kako treba i zato velika podrška Opštinskom timu za zaštitu i spašavanja i svima koji su 
učestvovali u borbi protiv korona virusa, posebno zdravstvu. 
          Predsjednik Skupštine da je na glasanje  Informaciju, koja je prihvaćena 22 glasa„za i 4 
„uzdržana“.  
          2.  Predlog Odluke o donošenju paketa ekonomskih mjera sa ciljem ublažavanja 
posledica po privredu i građane Bijelog Polja nastalih usled pandemije COVID 19 virusa.  
           Sekretar sekretarijata za lokalnu samoupravu Slobodan Jelić je u uvodnom 
obrazloženju istakao da je cilj donošenja Odluke ublažavanje posledica po privredu i građane 
Bijelog Polja nastale usled pandemije COVID-19 virusa. Dao je kratak osvrt na mjere Vlade Crne 
Gore koje imaju efekta na privredu i građane naše Opštine, jer su se predviđenim mjerama 
oslanjali na Vladine mjere. Agrobudžetom je za poljoprivredne proizvođače opredijeljeno preko 
60 miliona eura, plus 17 miliona za dodatne mjere. Ministarstvo poljoprivrede realizuje, avansnu 
uplatu premija u dijelu stočarske i biljne proizvodnje u iznosu od 3,3 miliona eura, od kojeg iznosa 
je za poljoprivrednike naše Opštine uplaćeno za ratarstvo i povrtarstvo za 254 korisnika 80.848 
eura, za  stočarstvo  836 korisnika 399.574,40 eura i 3 korisnika za svinjogojstvo u iznosu 1.480 
eura, još slijedi uplata za voćarstvo, što će sa tim ukupan iznos preći pola miliona eura. Izvršena 
je i uplata vanredne staračke naknade u iznosu od 64 eura za 649 naših korisnika što iznosi preko 
41 hiljadu eura. Uplaćen je kompletan iznos doprinosa za osiguranje u sektoru poljoprivrede. U 
saradnji sa IRF obezbijeđena je kreditna linija za poljoprivredne proizvođače do 20 hiljada eura 
sa kamatom od 1,5%, grejs periodom od godinu dana i rokom otplate od 2 godine. Kompletan 
iznos kamate za vrijeme grejs perioda plaća Ministarstvo. Za nezaposlena lica koja ne ostvaruju 
novčanu naknadu i pravo na materijalno obezbijeđenje uplaćen je iznos od po 50 eura. Bijelo 
Polje ima 1718 korisnika, što iznosi 85.900 eura. Korisnicima crnogorske srazmjerne penzije sa 
penzijama od drugih država čiji iznos ne prelazi 128,88 eura, uplaćena je jednokratna novčana 
pomoć od 50 eura. Takođe, predviđene su subvencije za zatvorene djelatnosti, za april i maj u 
iznosu od 70% minimalne zarade i 100% poreza i doprinosa na minimalnu zaradu za svakog 
registrovanog zaposlenog u sektorima koji su usled mjera za suzbijanje epidemije morali biti 
zatvoreni. Subvencije su predviđene za ugrožene djelatnosti za april i maj u iznosu od 50% bruto 
iznosa minimalne zarade za svakog registrovanog zaposlenog u sektorima čiji je rad ugrožen 



usled mjera za suzbijanje epidemije. Takođe, subvencije za zarade zaposlenih na plaćenom 
odsustvu za april i maj u iznosu od 70% bruto minimalne zarade za svakog zaposlenog koji je 
morao ostati kući zbog čuvanja djeteta mlađeg od 11 godina. Subvencije za zarade zaposlenih u 
karantinu ili izolaciji takođe za april i maj u iznosu od 70% bruto minimalne zarade za svakog 
zaposlenog koji je morao biti u karantinu ili izolaciji. Subvencije za novo zapošljavanje u iznosu 
od 70% bruto minimalne zarade u trajanju od 6 mjeseci za preduzetnike, mikro, mala i srednja 
privredna društva koja evidentiraju nove zaposlene u mjesecu aprilu, a koji su istovremeno bili 
evidentirani kao nezaposlena lica na Zavodu za zapošljavanje Crne Gore. Kada je riječ o našoj 
lokalnoj samoupravi, treba napomenuti da smo prvi u Crnoj Gori po smanjenju i ukidanju 
administrativnih taksi, tako što smo novom Odlukom od ranije 60 tarifnih brojeva zadržali samo 
13 i to takse umanjene vrijednosti. Takođe smo, prvi i jedini u Crnoj Gori dobili BFC sertifikat o 
povoljnom biznis ambijentu, što će u mnogome doprinijeti razvoju naše Opštine. Što se tiče ove 
Odluke o ekonomskim mjerama, ona je rezultat rada Radne grupe koju je formirao predsjednik 
Opštine, a koja je predložila Predlog paketa ekonomskih mjera sa ciljem ublažavanja posledica 
po privredu i građane Bijelog Polja nastalih usled pandemije, a prije svega vodeći računa da se 
ne ugrozi finansijska stabilnost Budžeta Opštine. Predlog paketa ekonomskih mjera je usaglašen 
na zajedničkom sastanku članova Radne grupe, Kolegijuma predsjednika i predsjednika 
Ekonomskog savjeta. Stoga je predsjednik Opštine Predlog paketa ekonomskih mjera preradio u 
Odluku i predložio Skupštini na usvajanje. Sekretar je obavijestio da je odbornik Admir 
Mustajbašić predložio amandman koji glasi: U članu 2 stav 1 tačka 2 Odluke o ekonomskim 
mjerama sa ciljem ublažavanja posledica po privredu i građane Bijelog Polja nastalih usled 
pandemije COVID-19 virusa mijenja se i glasi :„Osloboditi plaćanja lokalne komunalne takse 
utvrđene po osnovu zauzimanja javne površine (ljetnje bašte, zatvorene bašte i drugi pokretni 
objekti i sl.) za period do kraja 2020. godine,na zahtjev obaveznika“. Predlagač je prihvatio ovaj 
amandman i isti postaje sastavni dio Odluke. Takođe je obavijestio da je odbornik Marko Ljujić 
podnio dva amandmana: “Opština Bijelo Polje da izdvoji jednokratnu novčanu pomoć u iznosu 
od 100 eura, za sve nazaposlene građane koji se nalaze na evidenciji Zavoda za zapošljavanje”. 
Sekretar je pojasnio da  predsjednik Opštine nije prihvatio ovaj amandman jer isti nije opravdan, 
iz razloga što ta sredstva nijesu planirana budžetom Opštine, te bi se njihovim prihvatanjem 
ugrozila održivost i stabilnost budžeta, s obzirom da bi se za njihovu realizaciju trebala obezbijediti 
sredstva u duplo većem iznosu od sredstava koje je opredijelila Vlada Crne Gore, što bi direktno 
uticalo na finasijsku stabilnost Opštine. Takođe odbornik Marko Ljujić je podnio Amanadman 2: 
“Opština Bijelo Polje da pomogne svim penzionerima koji primaju minimalnu penziju, kao i 
majkama sa troje i više djece kojima su ukinute doživotne naknade, sa jednokratnom novčanom 
pomoći u iznosu od 100 eura”. Sekretar je takođe pojasnio da  predsjednik Opštine nije prihvatio 
ovaj amandman, jer isti nije opravdan, iz razloga što ta sredstva nijesu planirana budžetom 
Opštine, te bi se njihovim prihvatanjem ugrozila održivost i stabilnost budžeta Opštine, s obzirom 
da bi se za njihovu realizaciju trebala obezbijediti velika novčana sredstva, što bi direktno uticalo 
na finansijsku stabilnost Opštine.   
        Odbornik Idriz Mahmutović  je naveo da je Vlada donijela uredbu oko prijema radnika za 
vrijeme korona virusa. Preduzeće Elmont je primilo dva radnika u ovom intervalu i prilikom 
obračuna dostavilo je spisak Birou za nezapošljena lica područne jedinice Bijelo Polje i dobio 
informaciju da se ovi radnici ne nalaze na njihovoj evidenciji, te je morao da izjavi žalbe i 
prigovore. Pohvalio je  svaku onu činjenicu koja dolazi sa strane pomoći privredi jer bez privrede, 
nema ništa, odnosno nema ni života. Naveo je da je mnogo  firmi u Bijelom Polju kojima je trebalo 
pomoći u ovoj situaciji. Trebalo je da se nađe načina i mogućnosti da se napravi bar jedan 
sastanak i da se vidi koje su to firme, imamo dosta onih koji su mogli da sprovedu tu anketu u 
Bijelom Polju i u tom pravcu apelovao je na predsjednika Opštine da uradi mnogo više vezano za 
privedu u Bijelom Polju, kada je Investiciono razvojni fond u pitanju i kada je Vlada u pitanju.  
Vezano za  moritoring, istakao je da u ovom slučaju dobit imaju samo banke,  banke su u ovoj 
situaciji jedine koje nijesu pretrpjele nikakvu štetu. Jedno se zaradile sredstva, jer pojedinci 



moraju da vraćaju kredite, jedino što su ti krediti odloženi na tri mjeseca, a za ta tri mjeseca je 
zaračunata kamata.  
           Odbornica Slađana Nedović je pojasnila da su u vrijeme korona virusa, svi korisnici 
usluga Zavoda za zapošljavanje dobijali informacije putem mejla. Odgovor na zahtjev koji je upitio 
odbornik Mahmutović stigao je na mejl, ali je otišao u spam, tako da nije blagovremeno dobio 
adekvatnu informaciju. Istakla je da usluge pružaju što je kvalitetnije moguće u ovakvim 
okolnostima, takođe  da se nada da će i ostale firme slijediti primjer odbornika Mahmutovića i 
iskoristiti subvencije koje je Vlada  predvidjela i usmjerene su na zapošljavanje novih lica. 
        Odbornik Idriz Mahmutović ja je ukazao da nije govorio u negativnom kontekstu, da ne  
zna da li je sa Biroa rada Bijelo Polje otišao mejl na pravu adresu ili nije, ali da su izvršili obračun 
državi Crnoj Gori gdje su obaviješteni da se pomenuti radnici, u tom momentu nijesu nalazili na 
Birou rada, a bili su. 
          Predsjednik Skupštine je naveo da pored svih tehničkih nedostataka između ostalog ovaj 
korona virus nas je barem naučio da elektronski komuniciramo.  
         Odbornik Dževad Omerović istakao  je da je cilj  donošenja Odluke ublažavanje posljedica 
od pandemije korona virusa po privredu i građane. Naveo je da treba istaći predviđene subvencije 
za zatvorene djelatnosti, za april ili maj mjesec u iznosu od 70% minimalne zarade i 100% poreza 
i doprinosa na minimalnu zaradu za svakog registrovanog zaposlenog u sektoru, koji su usled 
mjera za subvenciju privrede morali biti zatvoreni. Subvencije za ugrožene djelatnosti za april i 
maj mjesec iznose  50% minimalne zarade i 50% doprinosi za svakog zaposlenog u sektoru čiji 
je rad ugožen usljed mjera suzbijanja epidemije. Subvencije za zarade zaposlenih na plaćenom 
odsustvu za april i maj mjesec iznose 70% bruto minimalne zarade za svakog zaposlenog koji je 
morao ostati kući zbog čuvanja djeteta mlađeg od 11 godina. Subvencje za zarade zaposlenih u 
karantinu ili izolaciji takođe za april i maj mjesec iznose 70% bruto minimalne zarade za svakog 
zaposlenog koji je morao biti u karantinu ili izolaciji. Subvencije za novozaposlene iznose 70% 
bruto minimalne zarade, u trajanju od 6 mjeseci za preduzetnike, mikro, mala i srednja privredna 
društva, koja evidentiraju nove zaposlene u mjesecu aprilu, a koji su istovremeno bili evidentirani 
kao nezaposlena lica na Zavodu za zapošljavanje. Vezano za plaćanje komunalija predviđen je 
moratorijum od tri mjeseca, a nakon toga neće biti obračunata kamata, što je pohvalno i što  
pozdravlja, ali se ne slaže sa onim što je u Crnoj Gori predloženo kao praksa da banke koje daju 
moratorijume na dugovanja na kredite računaju tu kamatu i tako planiraju da prihoduju 36 miliona 
eura za tri mjeseca.  
               Odbornik Saša Lalević je istakao da smo svjedoci da su brojne djelatnosti i preduzeća 
bila primorana da usljed opasnosti od širenja virusa shodno mjerama i preporukama NKT-a 
potpuno prekinu svoj rad i uđu u  neizvjesnost, sada već više od dva mjeseca. Iako su bolne i 
teške mjere koje su donešene upravo su te i takve mjere doprinijele da Crna Gora, iako mala 
bude među onim zemljama koje su se veoma uspješno izborile sa epidemijom i da se posljedice 
te borbe svedu na minimum. Međutim, takav vid uspješne borbe ima i svoju cijenu koja se ogleda 
u direktnom negativnom uticaju na ekonomiju naše zemlje. Stoga smo kao društvo i Država dužni 
da budemo solidarni u svakom smislu sa posebnim osjećajem i pažnjom usmjerenoj ka našoj 
privredi, trudeći se da razumijemo situaciju u kojoj se nalaze, kao i da nađemo konkretne mjere 
podrške u cilju spašavanja što više radnih mjesta, njihovih kompanija i njihove djelatnosti. 
Svjedoci smo da se naša Vlada vodeći se ovim principima i ovim potrebama za sada izašla sa 
dva paketa mjera konkretne pomoći građanima, ali i privredi najavljujući i treći koji će biti snažniji 
i konkretniji u svakom smislu i koji treba da bude ključna podrška ka ozdravljenju našeg trenutnog 
uzdrmanog ekonomskog sistema. Iz ovih predloženih 11 mjera vidi se jasna namjera i spremnost 
lokalne samouprave, da sve ono što je u njenoj nadležnosti i što joj Zakon dozvoljava preduzme, 
kako bi rasteretila određenih obaveza kako pojedince tako i preduzeća u našem gradu za 
prevazilaženje ove krize. Podsjetio je da smo dužni da moramo voditi računa da kroz donošenje 
i predlaganje konkretnih mjera ne ugrozimo finansijsku stabilnost budžeta Opštine Bijelo Polje, 
jer time zapravo ne bi smo postigli ništa. Istakao je da se nada da ćemo imati zajedničko 



predlaganje i kreiranje novih paketa mjera, koji će biti i jači i konkretniji da našu privredu 
pomognemo do te mjere, da možemo da kažemo da smo nakon zdravstvene uspješno savladali 
i ovu ekonomsku krizu.  
             Odbornik Adnan Striković je istakao da treba povesti računa kada su pitanju privrednici 
u ovom gradu, te da koliko je u mogućnosti Opštine da izađe u susret tim ljudima, jer najviše je 
bitno da ne dođe do otpuštanja radnika,  da ne stvorimo nove nezaposlene na Birou rada. Takođe 
je ukazao vezano za članski doprinos Turističkoj organizaciji, da je nerealno da ti ljudi budu 
oslobođeni samo za tri mjeseca. Ova je kriza suštinski trajala tri mjeseca kod nas, ali njeni efekti 
će da traju makar čitavu ovu godinu. Čak i oni turisti koji namjeravaju da posjete Crnu Goru teško 
da će izabrati Bijelo Polje, tako da oni koji plaćaju taj članski doprinos, trebali bi da budu 
oslobođeni do kraja ove godine, ukoliko to u velikoj mjeri ne otežava funkcionisanje te insistucije. 
Pohvalio je predlog da ne moraju da se plaćaju komunalije u ova tri mjeseca,  da nakon toga neće 
biti obračunata kamata, ali se ne slaže sa onim što je u Crnoj Gori predloženo kao praksa da oni 
koji daju moratorijume na dugovanja na kredite  računaju tu kamatu i tako planiraju da prihoduju 
36 miliona eura za tri mjeseca. Istakao je da država nije iskoristila mehanizme koje posjeduje, da 
zaustavi to dodatno bogaćenje onih koji su najbogatiji, da pored ogromnih prihoda koje imaju u 
regularno vrijeme treba još da iskoriste krizu i zarade dodatnih 36 miliona eura. 
            Odbornik Admir Mustajbašić ja pojasnio da je podnio amandman kao odbornik DPS-a 
i zahvalio se predsjedniku Opštine i njegovim saradnicima koji su uvažili ovaj amandman. 
Amandman glasi: U članu 2 stav 1 tačka 2 Odluke mijenja se i glasi: Osloboditi plaćanja lokalne 
komunalne takse utvrđene po osnovu zauzimanja javne površine, ljetnje bašte, zatvorene bašte 
i druge pokretne objekte i sl. za period do kraja 2020. godine na zahtjev obveznika. Cilj ovog 
amandmana kao i sami cilj ove Odluke je ublažavanja posledica po privredu i građane Bijelog 
Polja nastalih usled pandemije COVID 19 virusa, a posebno prema ugostiteljskoj djelatnosti kojoj 
se naredbom Nacionalnog koordinacionog tijela za zarazne bolesti u potpunosti zabranio rad. 
Naime, pružanje ovih usluga nije bilo moguće u mjesecu aprilu, maju, možda i mjesecu martu i 
zbog toga vlasnici ovih objekata nijesu bili u prilici da ostvaruju prihod u ovom periodu. 
Poznavajući veliki broj vlasnika ugostiteljskih objekata, posebno onih na glavnoj gradskoj ulici i 
uzimajući u obzir činjenicu da su veliki dio njih zakupci tih objekata, oslobađanjem plaćanja ove 
takse postigao bi se izuzetan efekat, posebno ako uzmemo u obzir činjenicu da na mjesečnom 
nivou ta taksa iznosi 17 eura po metru kvadratnom za svaku baštu. Usvajanjem navedenog 
amandmana opština Bijelo Polje bi bila možda prva opština u Crnoj Gori, čak i jedina koja je do 
kraja godine oslobodila ugostiteljske objekte pružanja ovih usluga. 
              Predsjednik Opštine Petar Smolović je pojasnio da je veoma mali broj mogućih mjera 
i olakšica koje su u nadležnosti Opštine. Sa druge strane mora se voditi računa da se ne ugrozi 
stabilnost Opštine. Jer Opština ima obaveze prema zaposlenima, prema komunalnim službama 
koje čiste i održavaju grad, zatim obaveze plaćanja troškova telefona, struje, goriva, koje su inače 
znatno smanjene i to će se vidjeti u završnom računu budžeta. Takođe imamo obavezu plaćanja 
pomoći koje se odnose na socijalu, subvencija za poljoprivredu, za nevladine  organizacije, 
stipendije studentima i sl. Dakle, budžet opštine ima i prihodnu i rashodnu stranu. Znači moramo 
na jednoj strani da naplatimo, da bi na drugoj strani isplaćivali. Ja bih i kao privrednik i kao 
građanin oslobodio u ovom momentu svakoga od svega, ali se onda postavlja pitanje od čega da 
funkcionišete. Na žalost mi smo u takvoj finasijskoj situaciji da nemamo rezerve. Istakao je da mu 
je drago što ste primijetili da smo se u mortorijumu od tri mjeseca oslobodili svih kamata. Znači, 
niti u grejs periodu od tri mjeseca nije predviđeno plaćanje kamata, a ni kasnije se neće dodati 
kamata na ostatak duga, što je za nas veoma bitno. Zašto to nije urađeno i prema građanima i 
privrednicima je logično pitanje i to je pitanje koje bi i građanima i privredi veoma pomoglo. 
Međutim, pitanje je zašto to ni jedna Vlada i države u regionu koje su mnogo snažnije finansijski 
od nas, nijesu uspjele postići. Banke su privatni investitori, one vrlo oštro, rigidno i rigorozno 
analiziraju da li će novac da plasiraju, odnosno hoće li moći da ga vrate i za sve to odgovaraju 
pred svojim akcionarima. Ni država ni Centralna banka ne mogu narediti bankama da idu u minus. 



Hipotetički može Skupština da donese zakon u tom pravcu, ali tada banke ne bi imale profita, 
zatvorile bi sve kredite, raskinuli ugovore, povukli nove kredite i to bi bio mnogo bolniji i dugotrajniji 
udarac nego što je ta kamata u periodu moratorijuma i koja će biti na kraju perioda otplate kredita 
dodata. Dakle, najbitnije je da se održi likvidnost. Mjera moratorijuma je odlična, zato što je 
ostavila likvidnost, jer je bitno u kriznoj situaciji imati rezervu. Ta rezerva je za Opštinu te tri rate 
kredita, kako bi održali likvidnost. Istakao je da očekuje od banaka, ne da zaustave kreditiranje, 
nego da bukvalno sad pomognu kreditima. Pojasnio je da same mjere Centralne banke 
preporučuju da sve one firme koje osjete probleme imaju mogućnost da dobiju moratorijume ili 
reprograme kredita i da je važno preživjeti, a to preživljavanje je likvidnost i za ekonomiju i za 
firmu.   
        Predsjednik Skupštine je obavijestio da je odbornik Mustajbašić predložio amandman koji 
glasi: U članu 2 stav 1 tačka 2 Odluke o ekonomskim mjerama sa ciljem ublažavanja posledica 
po privredu i građane Bijelog Polja nastalih usled pandemije COVID-19 virusa mijenja se i glasi 
:„Osloboditi plaćanja lokalne komunalne takse utvrđene po osnovu zauzimanja javne površine 
(ljetnje bašte, zatvorene bašte i drugi pokretni objekti i sl.) za period do kraja 2020. godine,na 
zahtjev obaveznika“. Predlagač je prihvatio ovaj amandman i isti postaje sastavni dio Odluke i o 
njemu Skupština posebno ne odlučuje. Takođe je obavijestio da je odbornik Marko Ljujić podnio 
dva amandmana, da predsjednik Opštine i nadležni skupštinski odbor nijesu prihvatili predložene 
amandmane. 
 Predsjednik Opštine Petar Smolović je vezano za predložene amandmane odbornika 
Ljujića pojasnio da u nadležnosti Opštine nije penziona politika koju vodi Fond PIO i Ministarstvo 
za socijalna pitanja. To Ministarstvo je već penzionerima sa najnižim penzijama pomoglo sa 50 
eura, a Ministarstvo poljoprivrede je pomoglo poljoprivrednim penzionerima sa jednom penzijom. 
Predložena mjera odbornika Ljujića bi koštala Opštinu  za 7000 penzionera  po 100 eura, to je 
700.000 hiljada eura. Takođe druga predložena mjera za skoro 4000 nezaposelnih po 100 eura 
iznosila bi 400.000 eura, što znači ove dvije mjere, koje smo odbili, bi koštale Opštinu Bijelo Polje 
1.100.000,00 eura. Dakle, Predsjednik Opštine smatra da su amandamni odbornika Ljujića samo 
populistički predloženi, jer smo svjesni da ih je nemoguće ostvariti. Prvo što Opština Bijelo Polje 
nema million i 100 hiljada eura i nije nadležna za ova davanja. Zbog toga je postavio pitanje zašto  
predlažu mjeru koju, tamo gdje su oni na vlasti nijesu predložili. Na kraju je zaključio da je duboko 
svjestan da je ova kategorija stanovništva veoma pogođena i ugrožena i da joj treba pomoći, ali 
Opština niti ima nadležnosti, niti ima tolikih sredstava, već su ovu ugroženu kategoriju pomogle 
nadležne institucije tj. Vlada Crne Gore.  
          Predsjednik Skupštine je dao na glasanje Amandman 1 odbornika Marka Ljujiča: 
“Opština Bijelo Polje da izdvoji jednokratnu novčanu pomoć u iznosu od 100 eura, za sve 
nazaposlene građane koji se nalaze na evidenciji Zavoda za zapošljavanje”. Amandman nije 
prihvaćen sa 26 glasova “protiv” i 2 “uzdržana.         
          Predsjednik Skupštine da je na glasanje amanadman 2 odbornika Marka Ljujića: 
“Opština Bijelo Polje da pomogne svim penzionerima koji primaju minimalnu penziju, kao i 
majkama sa troje i više djece kojima su ukinute doživotne naknade, sa jednokratnom novčanom 
pomoći u iznosu od 100 eura”. Amandman nije prihvaćen sa  26 glasova “protiv” i 2 
“uzdržana. 
              Predlog Odluke o donošenju paketa ekonomskih mjera sa ciljem ublažavanja posledica 
po privredu i građane Bijelog Polja nastalih usled pandemije COVID 19 virusa usvojen je sa 26 
glsova  “za” i 2 “uzdržana.  
 
            3. Izvještaj o realizaciji Programa rada Skupštine za 2019.godinu  
           Predsjednik Skupštine je istakao da smatra da o ovom materijalu ne treba posebno 
polemisati, jer su svi svjedoci onog što je ovaj dom zajedno sa odbornicima radio  u prethodnoj  
godini. Statistika i ono što je sve navedeno u odnosu na demokratske principe pod kojima ovaj 
dom funkcioniše može se elaborirati kroz dodatna pojašnjenja, ako bude prijavljenih diskutanata, 



vezano za ovu tačku dnevnog reda. Izvještaj o realizaciji Programa rada Skupštine za 
2019.godinu  usvojen je „jednoglasno“ (glasalo je 28 odbornika). 
        4. Izvještaj o radu predsjednika Opštine i organa lokalne uprave za 2019.godinu   
        Predsjednik Opštine Petar Smolović je istakao da je izvještaj sačinjen na 90 stranica, i 
sadrži izvještaje svih opštinskih službi. Naveo je da je u prethodnoj godini postignuta  finansijska 
stabilnost opštine Bijelo Polje, isplaćeno je 12 plata i ono što je važnije od toga je da prema svim 
transferima nije nilo dugova na dan 31.12.2019.godine. Isplaćene su naknade za novorođenčad, 
stipendije studentima, obaveze prema svim poljoprivrednicima, isplaćene su obaveze prema 
nevladinim organizacijama, prema transferima u sportu, prema svim institucijama, ispoštovane 
su obaveze prema bankama, ispoštovani su poreski reprogrami, tako da smo u jednoj zavidno 
dobroj finansijskoj kondiciji. Iako je u prethodnoj godini ostvareno dosta ušteda i ove godine je 
nastavljeno sa dodatnim uštedama: smanjena je reprezentacija, uštedjelo se na troškovima za 
gorivo, uvedeni su novi GPS sistemi za praćenje vozila, uvedeni su novi softveri, potpisani su 
novi ugovori sa telefonskim operaterima kojima smo smanjili troškove telefonskih usluga i 
interneta, uštedjelo se na troškovima električne energije. Od svih tih ušteda smo kroz budžet za 
2020.godinu za 25% povećali budžet za poljoprivredu i za ruralni razvoj, povećan je opseg 
stipendija za najbolje studente, povećane su naknade za novorođenčad sa 100 na 150 eura, 
besplatni  udžbenici su predviđeni  za osnovce sva četiri razreda, a dosada su bili predviđeni 
samo za učenike prvog razreda. Što se tiče kapitalnih projekata, svi se realizuju u planiranoj 
dinamici, zahvaljujući prije svega Vladi Crne Gore, a i opštinskim službama koje su pravovremeno 
pripremile kompletnu tehničku dokumentaciju i pratile taj proces.Predsjednik je istakao da 
realizaciju tih projekata nije poremetila ni kriza izazvana korona virusom, jer iz krize se može izaći 
samo tako što će se završiti započeti kapitalni projekti, kako bi postali operativni, privukli turiste i 
počeli davati ekonomske efekte. Na Bjelasici već imamo ozbiljnog investitora za gradnju hotela 
koji je kupio zemljište i završio projekat na skijaškom centru. Veliko je interesovanje i za Bistricu. 
Sve ono što smo uradili u prethodnom periodu, formirali šest biznis zona, smanjili administrativne  
takse sa 63 na 13,  krunisano je  međunarodnim BFC sertifikatom. Za sada smo prva i jedina 
opština u Crnoj Gori koja posjeduje taj međunarodni sertifikat, a to je dokaz da naša Opština 
pripada onim opštinama sa najpovoljnijim biznis ambijentom u jugoistočnoj Evropi. To je dokaz 
međunarodnim investitorima da mogu investirati u Bijelo Polje. Opština je dobila i drugi sertifikat, 
a to je da smo najtransparentnija opština u Cnoj Gori od ukupno 22 opštine. Ta dva sertifikata uz 
onaj dubrovački serifikat da imamo izuzetan preduzetnički menadžment na nivou Opštine, dokaz 
je da smo radili paralelno, s jedne strane na demokratizaciji, liberalizaciji, transparentnosti, a s 
druge strane na ubrzanom ekonomskom razvoju. Predsjednik Opštine je istakao da je prvi put u 
Bijelom Polju prošle godine organizovano veče dijaspore i Uprava za dijasporu je zbog toga 
predložila da se centralna proslava dijaspore za čitavu Crnu Goru po prvi  put održi u Bijelom 
Polju u toku ove godine. Takođe i centralna proslava 13.jula Dana državnosti će biti  održana u 
Bijelom Polju. Vezano za prijem građana, predsjednik Opštine je naveo da je primio 436 građana 
za 365 dana, odnosno u prosjeku gledano dva građana dnevno. Istakao je da ne može 
predsjednik primiti sve, jer čemu onda služe zaposleni i nadležne institucije. Da bi kontrolisali taj 
sistem, napravljen je Sistem 48 gdje se evidentira problem i od tog momenta se prati da li smo u 
48 sati spremni da odgovorimo na svaki problem koji prijave građani. Na taj način se  kontroliše 
da li svaka opštinska služba radi svoj posao krajnje efikasno i  da li je na usluzi građanima. 
Predsjednik je dalje istakao da se realizacijom razvojnih projekata, čiji se završetak očekuje u 
naredne dvije godine, stvaraju velike šanse za razvoj turizma i zimskog i ljetnjeg, unapređenje 
poljoprivredne proizvodnje, povećanje broja zaposlenih i uopšte poboljšanje životnog standarda 
lokalnog stanovništva. Kroz projekat izgradnje postrojenja za prečišćavanje otpadnih voda, 
izgradnje šetališta uz Lim, sportskih kompleksa, izgradnje trim staze na Obrovu i brojnih drugih 
projekata koji se tiču saobraćajne, komunalne i energetske infrastrukture, potpuno će se izmijeniti 
izgled grada. Predsjednik Opštine je istakao da ćemo doprinijeti tome da Bijelo Polje postane 
grad u koji se dolazi, a ne grad iz kog se odlazi i da smatra da smo taj negativni trend zaustavili. 



U cilju unaprjeđenja rada lokalne samouprave u narednom periodu intezivnije će se raditi na: 
nastavku optimizacije broja zaposlenih u lokalnoj administraciji, nastavku racionalizacije svih 
troškova lokalne uprave, poboljšanju odgovornosti i efikasnosti u izvršavanju svojih radnih 
obaveza, poboljšanju efikasnosti, motivaciji i odgovornosti zaposlenih u svim organima lokalne 
uprave. Takođe će se dalje razvijati sistem ocjenjivanja, nagrađivanja i napredovanja u službi u 
skladu sa rezultatima rada, obezbijediće se dodatno stručan i efikasan mladi kadar koji želi da se 
usavršava i da stalno unaprjeđuje svoje znanje. Nastaviće se na povećanju transparentnosti rada 
jedinica lokalne uprave, i ako smo 2019.godine proglašeni za najtransparentniju opštinu u Crnoj 
Gori, neće se stati sa ovim procesom. Zaokružiće se implementacija procesa elektronske uprave, 
unaprijediti informaciona oprema i omogućiti internet pristup svim službenicima kojima je to 
neophodno u poslu. Uspostaviće se elektronska pisarnica, formirati depo arhive radi arhiviranja 
građe shodno zakonu, obezbijediti prostorije za elekronsko čuvanje podataka. Poboljšaće se 
saradnja između zaposlenih lokalne uprave i građana i periodično vršiti istraživanja i ankete o 
zadovoljstvu građana u pružanju usluga lokalne uprave i javnih službi i u odnosu na to ispravljati 
nedostatke u radu. Radiće se na promovisanju aktivnosti organa lokalne uprave na realizaciji 
redovnih poslova i onih koji se odnose na programe i planove. Predsjednik Opštine je istakao da 
će razvijati javno privatno partnerstvo kod pružanja usluga, a posebno investicionih ulaganja. 
Pojačaće se promocija seta mjera za privlačenje stranih investicija, eliminisaće se takozvano 
ćutanje administracije, vršiti upravni nadzor u svim preduzećima i ustanovama i poboljšati rad 
javnih preduzeća. Nastaviće se povećanje efikasnosti u naplati lokalnih javnih prihoda, 107%  je 
naplata prošle godine. Inspekcijskim kontrolama podržaće se postupak naplate poreskog duga, 
pored stalne aktivnosti naplate duga iz tekućih godina, pojačaće se aktivnosti naplate duga iz 
prethodnih godina. Službenicima odjeljenja za utvrđivanje i inspekcijsku kontrolu lokalnih javnih 
prihoda omogućiće se dodatne obuke i usavršavanja. Kadrovski će se ojačati Uprava javnih 
prihoda, posebno odjeljenje za utvrđivanje i odjeljenje za inspekcijsku kontrolu. Dalje, 
unapređivaće se komunikacija i uslovi za rad mjesnih zajednica i njihovo sigurnije i objektivnije 
finansiranje, pružati stručna pomoć oko izbora novih članova Savjeta i nadzornih odbora. 
Povećaće se nivo energetske efikasnosti u prostorijama lokalne samouprave, radiće se na jačanju 
međuopštinske i međunarodne saradnje u cilju efikasnijeg i ekonomičnijeg rada lokalne uprave. 
Inteziviraće se rad na stvaranju pretpostavki za razvoj omladinskog, ženskog preduzetništva kroz 
habove i projekte kreativnih industrija. Na inicijativu predsjednika Skupštine, pokrenut je jedan 
takav  projekat, gdje ćemo imati  jedan multimedijalni centar kreativnih industrija koji će biti 
jedinstven na Balkanu, od filmske umjetnosti, pozorišne, likovne, fotografije, vajarstva, 
međunarodnih skupova, izložbi, prodaje i proizvodnje suvenira, smještajnih kapaciteta, 
ugostiteljskih usluga itd. Taj Centar se planira izgraditi na prostoru Cerova. Istakao je da Bijelo 
Polje po kreativnosti i po umjetničkim stadržajima zaslužuje primat u regionu. Ako se sve to 
sinhronizuje i ujedini sa ekonomskim potencijalima kroz dva projekta Đalovića pećina i skijalište 
na Bjelasici,  imaćemo jedan sinergetski efekat djelovanja po čitavu privredu i društvo. Nastaviće 
se aktivnosti na unapređenju kulture u zaokruživanju kulturnih sadržaja i na taj način raditi na 
međunarodnoj promociji turističkih potencijala i ponude Bijelog Polja. Dodatno će se unaprijediti 
komunikacija sa NVO sektorom koja je podignuta na jedan vrlo visok nivo. Kroz sve navedeno 
stvaramo uslove za nova radna mjesta u privredi, jer je to jedini realni instrument borbe sa 
osnovnim problemom sjevera Crne Gore, a to je visoka stopa  nezaposlenosti, niske  zarade, 
migracije i emigracije, pogotovu mladih ljudi. Predsjednik Opštine je istakao da ćemo sve to 
zaustaviti, da to već i činimo i da polako osjećamo pozitivne efekte sa krajnjem ciljem, a to je da 
zadržimo stanovništvo i da živimo dostojno kako to žive ljudi u Evropskoj zajednici. 
                Odbornik Azem Idrizović  je istakao da je Izvještaj o radu predsjednika Opštiine 
veoma obiman materijal, napisan na 90 stranica, koji sam po sebi najbolje govori o brojnim 
aktivnostima koje je ova lokalna samouprava na čelu sa predsjednikom opštine Petrom 
Smolovićem sprovela u 2019.godini. Takođe je istakao da raduju redovna primanja zaposlenih u 
lokalnoj samoupravi, redovna isplata subvencija poljoprivrednim proizvođačima. Nastavak 



kapitalnih projekata u 2020.godini kao i započinjanje novih značajnih infrastrukturnih i razvojnih 
projekata vraćaju nadu  i najbolji su pokazatelji da naš grad ima budućnost i da uprkos brojnim 
izazovima nastavlja da se razvija u pravcu prosperiteta i napretka za sve naše građane.  Aktiviran 
je novi sistem 48 sati, aplikacija za brzu i efikasnu prijavu komunalnih problema i njihovo brzo 
rješavanje. Inoviran je opštinski sajt, za koji se kaže da je jedan od boljih u Crnoj Gori. Dostupnost 
organa lokalne samouprave i aktivnost na društvenim mrežama u cilju što veće transparentnosti, 
sve zajedno čini našu Opštinu najtransparentnijom u Crnoj Gori. Posebno je istakao činjenicu da 
je u 2019.godini Opština Bijelo Polje dobila BFC sertifikat, čime je pokazala da je potpuno 
otvorena za investitore i privredu i da nudi povoljno poslovno okruženje. Značajno je takođe istaći 
da je Bijelo Polje ujedno i prva opština u Crnoj Gori koja je dobila taj značajni sertifikat. Ono što 
je lako primijeniti, a što svakako upućuje na ispravan rad i dobar pravac je svakako evidentan 
domaćinski odnos unutar sistema koji se ogleda kroz brojne uštede i primjere u odnosu smanjenja 
troškova, reprezentacije, kancelarijskog materijala i nabavki uopšte, kao i korišćenju službenih 
vozila koji je sveden na najmanji mogući minimum. Reprogramiranje postojećih sanacionih kredita 
po povoljnijim uslovima, ali i većim izdacima sa druge strane za socijalno ugrožene sugrađane, 
stipendije đacima i studentima, naknadama za novorođenčad, kao i besplatni udžbenici za prva 
četiri razreda osnovcima, govori koliko smo posvećeni u namjeri da unaprijrdimo standard naših 
sugrađana. Nikako ne smijemo zaboraviti i organizaciju prvog Biznis foruma u našoj opštini sa 
preko 100 učesnika koji treba da postane tradicionalan i da okuplja ne samo privrednike i 
investitore već i ideje za ubrzan i snažan razvoj Bijelog Polja. Naša lokalna samouprava je imala 
sluha da pomogne u realizaciji brojnih donacija u oblasti zdravstva, prosvete kao i mnogim drugim 
od značaja za naš grad.   
               Odbornica Zilha Idrizović je istakla da je Bijelo Polje u prethodnoj godini bilo jedno od 
najvećih gradilišta u Crnoj Gori. Ovu veoma uspješnu godinu obilježio je nastavak rada na 
realizaciji investicionih, infrastrukturnih i strateških razvojnih projekata na području naše Opštine 
zahvaljujući u prvom redu odličnoj saradnji Opštine Bijelo Polje sa Vladom Crne Gore. Cilj ovih 
projekata je jasan, da se u prvom redu našim najmlađim sugrađanima kroz sisteme predškolskih, 
školskih i fakultetskih ustanova obezbijede što bolji uslovi za odrastanje i sticanje obrazovanja, 
da se radno sposobnim sugrađanima obezbijede radna mjesta, a da naši penzioneri mogu 
kvalitetno da provode svoje penzionerske dane uz kvalitetnu zdravstvenu zaštitu. Uz podršku 
Vlade Crne Gore Opština Bijelo Polje realizuje strateške projekte od državnog značaja: Ski centar 
Bjelasica, Đalovića pećina, projekat izgradnje kolektora i postrojenja za prečišćanje otpadnih 
voda. Dakle, u pitanju su kapitalni projekti vrijednosti nekoliko desetina miliona eura i kao što se 
može vidjeti u priloženom materijalu, ovi projekti teku utvrđenom dinamikom. Kada su u pitanju 
javne finansije došlo je do konsolidacije finansija, u 2019.godini isplaćeno je 12 zarada 
zaposlenim u lokalnoj upravi,  takođe isplaćene su sve studentske stipendije, pripadajuće rate 
nevladinim organizacijama, kao i podsticajne mjere Sekretarijata za preduzetništvo i ekonomski 
razvoj  i Sekretarijata za ruralni razvoj, rješenja za novorođenčad i rješenja za socijalni rad. Na 
minimum su svedeni materijalni troškovi, reprezentacije, usluge za gorivo itd., na osnovu kojih je 
nastala ušteda kojom će u narednoj godini biti više sredstava opredijeljeno za naknade za 
novorođenčad, za besplatne udžbenike za učenike prva četiri razreda osnovne škole. Ono što je 
takođe važno je da je proširena lista studenata za stipendiranje, tako da osim onih koji imaju 
prosjek iznad 9 stipendije će dobiti i studenti koji imaju prosjek iznad 8, a studiraju deficitarna 
zanimanja. Studenti bez oba roditelja kao i osobe sa invaliditetom i studenti koji su pripadnici 
romske populacije dobiće opštinsku stipendiju. Kada je u pitanju zdravstvena zaštita tokom 
2019.godine postignuti su značajni rezultati na organizacionom i kadrovskom jačanju Opšte 
Bolnice i Doma zdravlja, kao i nabavka savremene medicinske opreme. Završeni su radovi na 
rekonstrukciji i opremanju operacionog bloka sa intezivnom njegom koji su finansijski podržali 
Turska razvojna agencija Tika i Opština Bijelo Polje, vrijednost ove investicije je preko 90 hiljada 
eura. Rekonstrukcijom operacionog bloka  stvoreni su značajni uslovi za rad ljekara i stvoreni su 
bolji uslovi za njegu svih naših sugrađana koji budu imali potrebu za takvom vrstom liječenja. Sva 



ova investiranja u zdravstveni sistem Bijelog Polja su bila na ispitu prethodnih dana. Zdravstveni 
sistem Bijelog Polja je pokazao jedan visok stepen ozbiljnosti i odgovornosti o čemu svjedoče 
rezultati tokom predhodnih mjeseci, tokom pandemije novim Korona virusom. Iz oblasti 
obrazovanja napravljene su velike promjene koje se tiču izgradnje nove zgrade OŠ „Dušan 
Korać“, vrijednost investicije je oko pet i po miliona eura, čijom će se realizacijom obezbijediti 
savremeni uslovi i najveći standardi za preko 1200 učenika. Takođe je u gornjem dijelu grada 
završena rekonstrukcija fiskulturne sale u OŠ „Marko Miljanov“, čija je vrijednost 170 000 eura i 
u finansiranju ovog projekta je takođe učestvovala opština Bijelo Polje u iznosu od 20 000 eura 
zajedno sa Ministarstvom prosvjete i Ministarstvom sporta. Istakla je da smatra da će se u  
2020.godini nastaviti  sa svim dosadašnjim razvojnim i novim projektima za našu Opštinu. 
               Odbornik Vesko Janković je naveo da je Opština dodijelila značajna finansijska 
sredstva u prošloj godini i posredovala u nizu projekata koji su se odnosili na nabavku medicinske 
opreme, kao i uređenja unutrašnjosti pojednih organizacionih jedinica u Opštoj bolnici. Opština je 
opredijelila 2850 eura za uređenje prostorija na dječijem odjeljenju, podsredstvom predsjednika 
Opštine u julu mjesecu obezbjeđen je ultra zvuk za potrebe internog odjeljenja vrijedan 31 500 
eura. U cilju kompletiranja projekta adaptacije koju je radila „Tika“, Opština je donirala 20000 eura 
i intezivna njega je dobila sliku jedne od boljih intezivnih jedinica u Crnoj Gori. Zahvaljujući ovoj 
finansijskoj pomoći Bjelopoljska bolnica ima sada jednu od najboljih i najmodernijih intezivnih 
njega. Ginekološko akušersko odjeljenje Opšte bolnice u Bijelom Polju dobilo je najsavremeniji 
ultra zvučni aparat zahvaljujući donaciji Ambasade Republike Bugarske podsredstvom 
gradonačelnika u iznosu od 34 000 eura. Takođe je podsredstvom opštine Bijelo Polje 
obezbijeđen i stacionar i inkubator u vrijednosti od 10000 eura za potrebe odsjeka za 
neonatologiju.  
           Odbornik Adnan Striković  je naveo da je servis 48 sati odličan i treba pohvaliti što je 
osmišljen servis koji će biti tu za rješavanje problema građana. Takođe je istakao da smatra da 
je Predsjednik mnogo realnije sagledao da je Bijelo Polje u jednoj teškoj ekonomskoj situaciji. 
Grad i građani Bijelog Polja, a samim tim i opština Bijelo Polje su  skromnih mogućnosti u smislu 
hvatanja u koštac sa tim problemima i rješavanja tih problema,  ali  smo tu da se ne predamo i da 
se borimo i radimo ono što je u našoj moći. Ono što treba pohvaliti, to su sertifikati koje je Opština 
dobila i teško da je tu moglo biti nekog protekcionizma kada je u pitanju nešto što ocjenjuje 
Evropska unija. To je jedna odlična predpostavka za sve buduće ulagače,  da novac ulože u Bijelo 
Polje i da imaju gdje da ga ulože i  to je prilična garancija, na primjer  sa 60 administrativnih taksi 
sada je  smanjeno na 13. Naveo je da ne mora sve da funkcioniše baš do detalja. To su  velike 
države uvidjele u startu, da treba dati priliku da neko započne sa biznisom, ako ga u startu 
uslovimo sa određenim nametima i taksama, da bi samo otvorio firmu, da  ne može ni da ispita 
da li je taj biznis plan ostvariv. Onda već kočimo razvoj ekonomije i smanjujemo  zainteresovanost 
tih ljudi. Istakao je da smatra da je bjelopoljska opština uložila u zdravstvenu zaštitu i previše, da 
je trebala malo više da skrene pažnju onima čija je to obaveza da to rade, nego što je sama uzela 
da se bavi tim stvarima. Dovoljno je što se investira za terenske ambulante, dijelom za plate 
medicinskih tehničara koji rade u tim ambulantama. Istakao je da je sada  intezivna njega nešto 
što se zove moderni centar za liječenje, ali da se otvara drugo pitanje, što je trebalo da se čeka 
toliko da 80 000 eura bude prepreka, pa da nam operacioni blok i jedinica za intezivno liječenje 
izgledaju kako su izgledali do prije ovoga. Vezano za ulaganja u sport, istakao je da je 
nezadovoljan što se tiče veilkih projekta, kao što su zapadna tribina, nadkrivanje stadiona. 
Fudbalski savez Crne Gore za 2020 godinu odredio je prioritetna četiri projekta 7,6 miliona, nigdje 
tu nema Bijelog Polju, nigdje tu nema stadiona u Bijelom Polju, ako konkurišemo preko 
Fudbalskog saveza. Ukazao je na problem koji se tiče najmanjih pitanjia, a to je gdje danas u 
Bijelom Polju može da se izvede dijete na košarku ili fudbal.To je nešto što najviše fali. Mi 
nemamo sportskih igrališta, imamo dva terena pored Gimnazije, nema nijedan koš, nijedan go, a 
imaju asfaltirani tereni, za to neće niko da se pobrine. Takođe je ukazao da je trebalo u centru 



grada da se napravi jedan sportski kompleks, umjesto  parkinga i ovo što ima na stadionu to je 
malo i jedino je što ima u Bijelom Polju.   
               Odbornik Nedžad Mehović je istakao da  iz  Izvještaja, kao i iz izlaganja predsjednika 
Petra Smolovića smo uvidjeli šta je lokalna uprava uradila i koje su sve odluke donijete u toku 
2019.godine. Kada su u pitanju radovi i projekti vezani za infrastrukturu, svi ti projekti i radovi 
poprilično su jednako raspoređeni gotovo u svim mjesnim zajednicama. Tako imamo da je u 
nekim mjesnim zajednicama probijen put, u nekima je nasipan put, u nekima se asfaltirao, u 
nekima je rađena rasvjeta,  u nekima je rađena sanacija postojećih puteva. Ako uzmemo u obzir 
to da su se radovi gotovo u svim mjesnim zajednicama izvodili bez obzira na to da li je vladajuća 
koalicija imala značajnu korist u mjesnim zajednicama, bez obzira koje su nacionalne pripadnosti 
većina stanovnika u tim zajednicama, onda možemo da zaključimo da se predsjednik Opštine 
ponašao i radio kao predsjednik svih građana Bijelog Polja, bez obzira na političku ili neku drugu 
opredijeljenost. O značaju kapitalnih projekata kao što su Bjelasica i Đalovića pećina je suvišno 
govoriti. Svima je jasno da su to projekti od izuzetnog značaja kako za turizam tako i za cjelokupnu 
privredu Bijelog Polja. Istako je da smatra da je predsjednik Opštine  u proteklom periodu krajnje 
domaćinski vodio ovu Opštinu i shodno tome izrazio zadovoljstvo postignutim rezultatima u ovom 
izvještajnom periodu. 
           Odbornik Abaz Kujović je istakao da Izvještaj o radu predsjednika Opštine i organa 
lokalne uprave za 2019.godinu, detaljno prikazuje rad predsjednika Opštine i svih organa lokalne 
uprave. Svi organi lokalne uprave uspješno odgovaraju na sve izazove sa kojima se susreću. U 
finansijama smo ostvarenim budžetom u iznosu od oko 14 miliona eura bez kredita postigli 
najvažnije ciljeve a to su: finansijska konsolidacija budžeta, stabilnost, finansijska održivost i 
likvidnost budžeta. U 2019.godini su po planu realizovani ili se realizuju brojni kapitalni projekti, 
koji su od velikog značaja za sve građane, među kojima su najvažniji Bjelasica, Đalovića pećina, 
Kolektor, škola „Dušan Korać“. Naveo je da su Bjelasica i Đalovića pećina višegodišnji projekti, 
vrijednost projekta Bjelasice je 23 miliona,  Đalovića pećine 12.5 miliona i sa ovim projektima na 
najbolji način valorizujemo naše najvažnije prirodne resurse. Bjelasica i Đalovića pećina će biti 
naši najvažniji turistički proizvodi, a oština Bijelo Polje važna turistička destinacija Crne Gore. 
Realizacijom ovih projekata stvaramo uslove za brži razvoj ne samo turizma nego i poljoprivrede, 
ugostiteljstva, građevinarstva i saobraćaja. Infrastrukturni projekti, Kolektor i škola „Dušan Korać“ 
su takođe višegodišnji projekti i isti se realizuju po planu. Vrijednost projekta je 25 miliona, 
vrijednost projekta škole „Dušan Korać“ 6 miliona. Realizacijom obih projekata realizovali smo 
skoro sve velike infrastrukturne projekte i napravili još bolji infrastrukturni ambijent, bolje uslove 
za život i bolje uslove za razvoj privrede.  
            Predsjednik Skupštine je dao na glasanje Izvještaj o radu predsjednika Opštine i organa 
lokalne uprave za 2019.godinu, koji je usvojen sa  26 glasova “za” i 2 “uzdržana.  
           5. Predlog Odluke o završnom računu budžeta Opštine Bijelo Polje za 2019.godinu. 
           Sekretarka Sekretarijata za finansije Alida Nuhodžić je pojasnila da predlog završnog 
računa budžeta utvrđuje predsjednik Opštine i dostavlja ga Skupštini na usvajanje do kraja maja 
tekuće godine, shodno članu 41 Zakona o finansiranju lokalne samouprave. Završni račun 
budžeta Opštine za 2019.godinu sačinjen je u skladu sa odredbama člana 68 i 69 Zakona o 
budžetu i finansijskoj odgovornosti, člana 40 i 41 Zakona o finansiranju lokalne samouprave i 
drugim propisima koji su relevantni za budžet. Rebalansirani budžet Opštine Bijelo Polje za 
2019.godinu planiran je u iznosu od 20.656.690,00 eura, a ostvaren u iznosu od 19.128.591,55 
eura, odnosno 92,60% od plana. Izdaci budžeta su planirani u iznosu od 20.656.690 eura, a 
ostvareni u iznosu od 18.199.754 odnosno 88,11% u odnosu na plan.Ostatak neraspoređenih 
sredstava na dan 31.12.2019.godine, iznosi 928.857,16 eura. Opština se finansira iz sopstvenih 
prihoda, zakonom ustupljenih prihoda, egalizacionog fonda i iz budžeta Države. Sopstveni prihodi 
gdje spadaju porez na nepokretnosti, prirez poreza na dohodak fizičkih lica, lokalne 
administrativne takse, lokalne komunalne takse, naknade za korišćenje opštinskih puteva, prihodi 
od prodaje i davanja u zakup opštinske imovine, prihodi koji svojom djelatnošću ostvare opštinski 



organi, prihodi po osnovu donacija, i drugi prihodi utvrđeni zakonom u strukturi ukupno ostvarenih 
prihoda učestvuju sa procentom od 13, 69%. Sopstveni prihodi su sa 23,39% ostvareni manje u 
odnosu na plan. Porez na nepokretnosti kao najvažniji opštinski prihod,  planiran je u iznosu od 
800.000,00 eura, a ostvaren prihod po ovom osnovu iznosi  858.816,23 eura  ili za  7,23% više u 
odnosu na plan ili  17,5% više na ostvarenje u 2018.godini. Prirez porezu na dohodak fizičkih lica 
kao drugi važan opštinski prihod koji se plaća na porez na prihode od ličnih primanja, porez na 
dohodak od samostalne djelatnosti, porez na prihod od imovine,  imovinskih prava, porez na 
prihode od kapitala po stopi od 13% planiran je u iznosu od 700.000,00 eura, a isti je ostvaren u 
iznosu 611.597.00 Ili 12,63% manje od plana. Prihodi po osnovu taksa u 2019.godini planirani su 
u iznosu od 130.000,00 eura, a ostvareni 81.315,00 eura. Manje ostvarenje lokalnih 
administrativnih taksi uslijedilo je zbog donošenja Odluke o lokalnim administrativnim taksama, 
koje je prvobitnih 60 tarifnih brojeva smanjen njihov broj na svega 14 u cilju podrške privredi i 
stvaranja povoljnijeg poslovnog ambijenta u našoj Opštini. Naknade za uređenje građevinskog 
zemljišta su planirane u iznosu od 300.000,00 eura, a ostvarene u iznosu od 233.883,00 eura ili 
77,96% od plana. Naknade za korišćenje opštinskih puteva su planirane u iznosu od 200. 000,00 
eura, a ostvarene u iznosu od 161.292.00 odnosno 80,6% od plana. Ostali prihodi su planirani u 
iznosu d  335.000,00 eura  a ostvareni u iznosu od 317.057,92 eura ili 94,64 %. U strukturi ostalih 
prihoda najveći iznos se odnosi na troškove razgraničenja sa Upravom za imovinu, to je iznos od 
266.114.00 eura. Prihodi od imovine su ostvareni u iznosu 24 615.00 eura. Sredstva iz 
egalizacionog fonda  planom po budžetu iznose  7.000.000,00 eura, dok su ostvarena u iznosu 
od 6.275.769,20 eura ili  89,65 % manje od plana. Niže ostvarenje u odnosu na plan je 
neopredijeljenost  sredstava na ime očekivanog  akontativnog iznosa za 2019.godinu. Prihod po 
osnovu pozajmica i kredita su ostvaren je u iznosu 5.253.944,03 eura, odnosno 91,52% planom 
predviđenih sredstava. Iznos pozajmice I kredita se ne odnosi na novo kreditno zaduženje, već 
na reprogram postojećih kredita po povoljnijoj kamatnoj stopi, a zašta je dobijena saglasnost 
Ministarstva finansija i Skupštine u 2019.godini. Donacije koje obezbjeđuje Vlada kao učešće u 
finansiranju pojednih projekata u oblasti poljoprivrede, kulture, infrastrukturnih objekata planirane 
su u iznosu 850.000 00 eura, a ostvarene u iznosu 331.435.68 eura. Značajno odstupanje od 
plana je kod tekućih donacija, jer su izostale očekivane donacije i ostvaren je samo dio 
predviđenih od Ministarstva kulture 98.000.00 eura i to se odnosi na sufinansiranje projekta 
rekonstrukcije objekta JU Muzej, na osnovu ugovora od 27.decembra 2019.godine. Kapitalne 
donacije su ostvarene u iznosu od 223.255,68 eura i to podrška za sanaciju puteva 48.000.00 
eura, finansiranje preko IPA projekata u iznosu 115.137.00 je namijenjeno za rehabilitaciju 
ilegalne deponije na rijeci Lim po osnovu ugovora koji je potpisan sa Ministarstvom finansija 
Srbije, Sektor ugovaranja i finansiranja EU programa opštine Bijelo Polje i opštine Priboj. Donacije 
ostvarene u iznosu 60.118,30 eura od strane Ministarstva poljoprivrede i ruralnog razvoja Crne 
Gore na ime podrške za izgradnju sekundarne vodovodne mreže Kanje-Dobrakovo uz učešće 
opštine i mještana i u mjesnim zajednicama u kojima je planirana izgradnja vodovoda. Porez na 
dohodak fizičkih lica, koji je zakonom ustupljeni prihod Opštine, planiran je u iznosu 3.100.000.00 
eura ostvaren je u iznosu od 3.714.939 ili 19,49% više od plana. Veće ostvarenje je uslijedilo 
stupanjem na snagu novog Zakona o finansiranju lokalne samouprave u januaru 2019.godine za 
opštine koje pripadaju sjevernom regionu, procenat od 12% uvećan je na 50%, što obezbjeđuje 
značajna sredstva za bolje funkcionisanje lokalnih samouprava, a samim tim i naše Opštine. 
Porez na promet nepokretnosti koji je takođe Zakonom ustupljeni prihod, 80% ovog prihoda 
pripada Opštini, planiran je u iznosu 250.000.00 eura a ostvaren u iznosu 195.501.00 eura 
odnosno 78,20% od plana. Prihodi od koncesionih naknada 70% se ustupa Opštini, kao zakonom 
ustupljeni prihod planiran je u iznosu 500 000 00 eura, a realizovan u iznosu 417 577, 12 eura, 
što predstavlja 83,52% od plana. Kod zakonom ustupljenih prihoda opština nije u mogućnosti da 
reaguje odnosno da kontroliše ostvarenje tih prihoda, već su to kako sami naziv kaže zakonom 
ustupljeni prihodi gdje po automatizmu pripadajući dio opštini se uplaćuje na račun budžeta 
opštine. Izdaci budžeta su planirani u iznosu 20.656 690 00 eura, a realizovani u iznosu 18 199 



754 00 odnosno 88,11% od plana. Izdaci tekućeg budžeta planirani su iznosu 16 925 240 00, a 
realizovani u iznosu 15 578 030 00 ili 92,04% od plana. Ukupni izdaci kapitalnog budžeta iznose 
2.621.723,99 eura, što je za 29,74% manje od planom predviđenih izdataka kapitalnog budžeta 
za 2019.godinu. Kapitalni budžet je bio planiran u iznosu od 3731 450 00, a ostvaren u iznosu 2 
621 723 00 ili 70,26% od plana. Tekući izdaci obuhvataju bruto zarade, ostala lična primanja, 
rashode za materijal i usluge, tekuće održavanje, kamate, rentu, subvencije i ostale izdatke. U 
tekućem budžetu nije bilo većeg odstupanja u odnosu na plan, osim pozicije izdataka na ime 
sudskih troškova. U Sekretarijatu za finansije rashodi su više izvršeni u odnosu na plan zbog 
otplate obaveza iz prethodnog perioda. Na ime zarada u lokalnoj upravi utrošeno je 1.405.639,28 
eura i opština je u 2019.godini isplatila 12 zarada i to 3 iz prethodne godine i 9 iz 2019.godine.  
Za materijalne izdatke i usluge lokalne uprave utrošena su sredstva u iznosu 578 418, 26 eura, 
što je za 12,14% manje od plana, što potvrđuje da se i u 2019.godini kao i prethodnoj godini vodila 
racionalna budžetska potrošnja što se tiče troškova goriva, službenih putovanja, komunikacionih 
usluga, administrativnog materijala i reprezentacija. Na ime kamate realizovan je iznos od 
472.208,00 eura i to se odnosi na otpatu kamata na kredite komercijalnih banaka. Na ime 
transfera za socijalnu zaštitu, koju čini boračko invalidska zaštita, materijalno obezbjeđenje 
porodice, socijalni savjet, geronto domaćice i poklon za novorođenčad utrošen je iznos od 126 
192 00 eura, uz napomenu da nije bilo kašnjenja u izmirivanju ovih izdataka već su se isti redovno 
izmirivali. Na ime transfera izdvajanja javnim ustanovama, nevladnim organizacijama, vjerskim 
zajednicama, pojedincima,  izdvojena su sredstva u iznosu od 2 615 805 00 što čini 74,77 % od 
plana. Važno je napomenuti da se na ime isplata stipendija, nagrada luča, udžbenika za đake 
prvake, podsticaj razvoja, rješenja Sekretarijata za preduzetništvo i ekonomski razvoj i 
Sekretarijata za ruralni i održivi razvoj, mjesnim zajednicama, redovno izmirivani u 2019.godini. 
Izdaci na ime otplate dugova, realizovani su u iznosu 9 490 198 00 i to na ime otplate sanacionih 
kredita u iznosu 6 589 146 00 eura i otplatu obaveza iz ranijih godina u iznosu od 2 901, 052 00 
eura. Ukupan izdatak za ovu otplatu duga izvršen je za 3% više u odnosu na plan. Kod tekuće 
budžetske rezerve planirano je 150 000 00 eura, utrošeno je 122 063 00 eura, dok iz stalne 
rezerve nije bilo utroška sredstava. Kapitalni budžet je bio planiran u iznosu 3 731 450 00 eura, 
realizovan u iznosu 2 621 723 00 što čini 70,26% od plana. Najveći dio kapitalnog budžeta u 
iznosu 1 140 516 00 eura se odnosi na izdatke za infrastrukturu od opšteg značaja, što čini 43% 
ukupnih izdataka kapitalnog budžeta, dok preostalih 57% čine prenešene obaveze na ime 
izvršenja kapitalnih izdataka iz prethodnog perioda. Sagledavajući pokazatelje realizovanih i 
započetih investicija, može se konstatovati da je realizovani kapitalni budžet za 2019.godinu bio 
razvojni i investicioni. Iz svega istačenog može se zaključiti da završni račun budžeta za 
2019.godinu objektivno i istinito prikazuje primitke i izdatke i u skladu je sa propisima koji su 
relevantni za budžet opštine Bijelo Polje. Izvještaj nezavisne revizorske kuće HLB Mont Audit 
D.O.O. iz Podgorice, čini sastavni dio ovog materijala. 
          Odbornik Idriz Mahmutović  je ukazao da se u Izvještaju revizorske kuće Mont Audit i 
navodi  da je mišljenje sa rezervom. Istakao je da smo u 2019.godini dali za usluge advokata ili 
suda 150 000 00 eura, te da imamo još 1 970 000 00eura, odnosno blizu 2 000 000 00 eura 
utuženja. Postavio je pitanje zašto se ti sporovi ne rješavaju mirnim sporazumom ili mirnim putem, 
nego se izlažemo troškovima suda i onda plaćamo velike troškove. Vezano za Sekretarijat za 
preduzetništvo i ekonomski razvoj, odbornik Mahmutović je naveo da je bilo planirano  budžetom  
200 000 00 eura, a  potrošeno je 164 842 00 eura, a u Izvještaju o realizaciji Programa mjera za 
podsticaj poljoprivrede, koji je dostavio Sekretarijat, navodi se da je planirano  200 000 00 eura, 
a potrošeno 204 478 00 eura. Postavio je pitanje šta je sa 41 000 00 eura. 
            Odbornik Adnan Striković je istakao da je čitao detaljno završni račun budžeta i izvještaj 
revizora koji na 76 strana, te da onaj ko elementarnom logikom može da sagleda vidjeće i 
potvrdiće njegovu konstataciju sa prethodne diskusije da je opština Bijelo Polje u teškoj 
ekonomskoj situaciji. U izvještaju se vidi da je revizor dao mišljenje sa rezervom, jer je tu rezervu 
bazirao na dvije osnovne stvari. Međutim, zbog te dvije osnovne stvari zbog kojih je dao to 



mišljenje sa rezervom, on apostrofira još nekoliko stvari među kojima nalazi niz ozbiljnih zamjerki.   
Blizu 9 000 000 00 eura je Opština dužna po osnovu poreza. Od maja 2017. godine do novembra 
2019.godine, Opština ima obaveze po osnovu poreza, doprinosa itd.  Rađen je reprogram i data  
informacija da se to redovno izvršava. Završnim računom budžeta nije ispoštovan član 49 Zakona 
o budžetu,  da je opština u obavezi da obezbijedi 10% tekućih prihoda da podmiri sve glavnice, 
kamate, sve što dolazi na naplatu u tekućoj godini,  znači konstatuje se u izvještaju revizora da 
opština nije ispoštovala zakon, niko nikakvih kosekvenci nema zbog toga što nije ispoštovao 
zakon. Naveo je da je postavio i odborničko pitanje koliko ukupnog duga ima Opština. 
Konstatovao je da pored ovog poreskog duga koji je 9 000 000 00 eura, Opština ima i druga 
dugovanja i kredite, neizmirene obaveze koje su blizu 5 000 000 00 eura.  U materijalu nema 
jasnog izvještaja o neizmirenim obavezama, a to je zakonska obaveza da kada se priprema 
izvještaj o završnom računu budžeta,  sastavni dio toga izvještaja je izvještaj o neizmirenim 
obavezama i o tome daje primjedbu i revizor. Što se tiče interne kontrole potrebno je organizaciju 
poslova uskladiti shodno zakonu i izvršiti određene korekcije. Odbornik Striković je ukazao na 
dvije nelogične stvari, jedna je da i dalje kao potraživanje vodimo situaciju za nekih 907 000 00 
od firmi koje po osnovu poreza na nepokretnosti duguju Opštini, a znamo da to ne može da bude 
naplaćeno, i druga stvar imamo blizu 2 000 000 00 eura potencijalnih gubitaka. U izvještaju 
revizora za 2018.godinu  konstatovano je da će u 2019.godini izdaci Opštine po osnovu sudskih 
sporova biti veliki. Takođe, se to konstatuje i u ovom izvještaju.  
             Odbornik Abaz Kujović je naveo da završni račun budžeta Opštine Bijelo Polje za 
2019.godinu, predstavlja u stvari samo pregled ostvarenijh prihoda i rashoda budžeta koji su 
realizovani u toku 2019.godine. Budžet u prošloj godini je ostvaren oko 19 000  000 00 eura, 
odnosno oko 14 000 000 00 eura, bez kredita od oko 5 000 000 00 eura, koji predstavlja samo 
reprogram postojećih kredita sa povoljnijom kamatnom stopom otplate. Ostvareni budžet u 
2019.godini predstavlja projektovani izvedeni nivo budžeta. Sa ovim budžetom ostvareni su glavni 
ciljevi javnih finansija na opštinskom nivou, a to su: konsolidovane su javne finansije, postignuta 
je stabilnost, finansijska održivost i likvidnost budžeta, postignuta je povoljnija struktura prihoda 
budžeta i manji stepen zavisnosti od centalnog nivoa. Učešće sopstvenih i ustupljenih prihoda u 
budžetu Opštine iznose oko 53%, a učešće dotacija i donacija oko 47% , što je znatno povoljnije 
nego prethodnih godina. Ovo učešće je računato na budžet koji je ostvaren bez kredita od 5 000 
000 00 na 14 000 000 00 eura. U budžetu u prošloj godini obezbijeđena su dovoljna sredstva za 
uspješan rad svih organa lokalne samouprave, odnosno za redovno i blagovremeno finansiranje 
svih Ustavom i Zakonom o lokalnoj samoupravi utvrđenih nadležnosti. Plate se redovno isplaćuju, 
redovno se izmiruju obaveze prema bankama, dobavljačima i svim korisnicima budžeta. 
Povećana su sredstva za đake, studente, nevladine organizacije, kulturu, sport,  informisanje i za 
sve servise koje Opština obezbjeđuje za svoje građane, za podsticaj razvoja poljoprivrede, za 
mjesne zajednice, za političke partije, za turističke organizacije i skoro sve korisnike budžeta. Na 
drugoj strani imamo smanjenje troškova, materijala i uluga, službenih putovanja, reprezentacija, 
telefonskih usluga i goriva. Za kapitalni budžet je izdvojeno 2,6 000 000 00 eura, odnosno blizu 
20% budžeta. Iznosi su precizno prikazanipo stavkama u Odluci o završnom računu budžeta 
opštine. Tu je i izvještaj o izvršenoj reviziji završnog računa budžeta opštine Bijelo Polje: „Predlog 
završnog računa budžeta opštine Bijelo Polje za 2019.godinu objektivno i istinito prikazuje 
primitke i izdatke i u skladu je sa propisima kojima se regulišu primitci i izdaci i drugim propisima 
koji su relevantni za budžet opštine Bijelo Polje“. Ovo mišljenje je zaista izraženo sa rezervom, a 
rezerva se odnosi na ovaj član 49 Zakona, da svi anuiteti ne trebaju da budu veći od 10% od 
tekućih prihoda iz prethodne godine. Međutim ovdje se radi o procesu finansijske konsolidacije 
koji ima opština Bijelo Polje i koji je započet 2015.godine i ne samo opština Bijelo Polje u Crnoj 
Gori nego od 22 opština, 15 opština je koristilo  ove kredite za konsolidaciju finansija. Na lokalnom 
nivou je bilo dozvoljeno da se napravi prekoračenje koje se odnosi na 10% od tekućih prihoda. 
Istakao je da smatra da ove rezerve koje su izražene ne mogu uticati na iznos ostvarenog budžeta 
za 2019.godinu, jer budžet u stvari predstavlja pregled ostvarenih prihoda i rashoda. Suština je 



da sada imamo veoma povoljnu finansijsku situaciju u budžetu opštine Bijelo Polje, da smo 
ostvarili glavne ciljeve iz javnih finansija u Bijelom Polju i imamo pozitivne trendove kada su u 
pitanju iznosi sredstava koja se izdvajaju za sve korisnike budžeta. 
             Direktor Direkcije za imovinu i zaštitu prava Opštine Ljubomir Sošić je objasnio da 
ima obavezu i dužnost više zbog građana da kaže da imamo jedan milionski predmet u odnosu 
na ukupnu vrijednost sporova u iznosu od 1 900 000 00 eura, sa tuženim Fondom za stambeno-
solidarnu izgradnjum i da smatra da nema bojazni po opštinu Bijelo Polje da će se ugroziti 
finansije sa ovog aspekta, bez obzira kakav će biti konačan ishod tog spora. Takođe je pojasnio 
da od kada rukovodi Direkcijom za ovih deset godina, zaposleni veoma kvalitetno obavljaju svoj 
posao i ne slaže se da tu postoji nedostatak profesionalizma. U timu gdje rukovodi ima zaposlenih 
sa položenim pravosudnim ispitom i veoma časnih i savjesnih službenika. 
           Odbornik Adnan Striković  je istakao da ne zna da li zaposleni imaju ili nemaju položen 
pravosudni ispit, niti ko tamo radi , već na osnovu onoga što dostavljeno u materijalu komentariše 
njihov rad kao političar.  Možda su to najbolji pravnici i u Bijelom Polju i šire, ali onda je tačno kao 
što je rekao, ili su  ljudi u pravu kada tuže, ili su ljudi stalno u  pravu ili tamo nema niko sposoban 
da odbrani Opštinu. Odbornik Striković je naveo da ga nteresuje kako radi neko ko štiti imovinu 
Opštine jer je to imovina građana ovoga grada, a on ovdje prestavlja građane tog grada, kao  
političar.  
             Odbornik Idriz Mahmutović  je naveo da se iz materijala navodi da je na ime sudskih 
troškova potrošeno 150 000 00 eura i postavio pitanje, zar nije tih 150 000 00 bilo bolje uložiti 
negdje na drugo mjesto, a to riješiti mirnim sporazumom i mirnim putem. Naveo je da bi volio da 
spor  sa Fondom za stambeno-solidarnu izgradnju iz Podgorice dobije Opština, iako je jedan od 
izvođača radova, i ima njegovog novca kod njih koje su vezane, ali da je mnogo lakše da on 
pretrpi gubitak od 21 800 00 eura, nego Opština 1 200 000 00 eura.  
              Direktor Direkcije za imovinu i zaštitu prava Opštine Ljubomir Sošić je pojasnio da   
da je 528 000 00 eura u 2019.godini vrijednost izgubljenih predmeta, te da čudi što je prikazan 
iznos od 150 000 00 eura,  i da ne zna kako su finansije rasknjižile taj dio, da pretpostavlja da se 
radi o notarskim troškovima, o troškovima privremenih zastupnika. Pojasnio je da je Opština u 
prošloj godini imala jaku investicionu godinu gdje je sprovedeno preko 500 000 00 predmeta 
eksproprijacije kod Uprave za nekretninu, tu je bilo dosta troškova određivanja privremenih 
zastupnika koji su direktan advokatski trošak.  
              Sekretarka Sekretarijata za finansije Alida Nuhodžić je ukazala da su sudski troškovi 
jedna stavka u završnom računu budžeta na koju je nemoguće uticati, ne samo u opštini Bijelo 
Polje nego i ostalim opštinama. To su postupci u toku godine koji se dešavaju na nepredviđene 
situacije, gdje u pojednim situacijma Direkcija za imovinu nije u mogućnosti da utiče, niti Opština 
da ne prikaže taj trošak koji je nastao. Što se tiče Izvještaja revizora vezano za dug opštine, 
pojasnila je da sve što je navedeno u izvještaju je javno i transparentno. Navedene cifre su 
indentične takve kakve se dostavljaju Ministarstvu finansija i takve su prikazane u završnom 
računu, odnosno u izvještaju o reviziji završnog računa budžeta za 2019.godinu. Vezano za 
registar rizika, pojasnila je da je tačno da nije u potpunosti usaglašen sa odredbama Zakona o 
upravljanju i unutrašnjim kontrolama u javnom sektoru, ali je predsjednik Opštine u februaru 
2019.godine utvrdio registar rizika i samim tim je ažuriran prethodni koji je donešen 2016.godine 
i u tom ažuriranom registru rizika se nalaze i neke primjedbe u izvještaju revizora, da nije 
uspostavljen sistem rizika kod Službe glavnog gradskog arhitekte i Sekretarijata za inspekcijske 
poslove. To su dvije potrošačke jedinice koje su oformljene u drugoj polovini 2019.godine, tako 
da su to neke stvari koje se nalaze i u izvještaju revizora. Što se tiče iznosa od 2 000 000 00 u 
slučaju gubitka spora, pojasnila je da taj iznos ne predstavlja opasnost po budžet u ovom 
momentu. Vezano za  iznos od 907 000 00 eura, pojasnila je da se taj iznos odnosi na firme u 
stečaju i direktor Uprave javnih prihoda vodi evidenciju o svim potraživanjima koja se tiču svih 
lokalnih poreza, prireza i ono što je moglo da se prijavi u preduzećima gdje je uveden stečaj. Za 
ove firme postoje blokade kod centralnih banaka i  neizvjesno je da li će se ikada odblokirati 



njihovi računi da bi se Opština naplatila i u ovom momenu. Na primjedbu revizora, objašnjenje 
revizoru je bilo to da sama forma člana 49 da se Opština može zaduživati, a Opština se nije 
zaduživala ni ove, ni prethodnih godina. Zaduženja su nastala u 2015.godini i tad su bile garancije 
Vlade za zaduživanje opštine za realizaciju sanacionog plana.  
           Predsjednik Skupštine dao je na glasanje predlog Odluke o završnom računu budžeta 
Opštine Bijelo Polje za 2019.godinu, koji je usvojen sa 23 glasa „za, 4 „protiv“.  
            6. i 7. Predsjednik Skupštine je predložio da se objedini diskusija vezano za  
Izvještaj o realizaciji Programa mjera za podsticaj razvoja poljoprivrede za 2019.godinu i 
Predlog Programa mjera za podsticaj razvoja poljoprivrede za 2020. godinu. 
          Sekretar Sekretarijata za preduzetništvo i ekonomski razvoj, Slobodan Jelić je 
pojasnio  da u podnošenju dokumentacije za registrovane poljoprivredne proizvođače neophodno 
je da registrovani poljoprivredni proizvođač dostavi uvjerenje o isplaćenim porezima i doprinosima 
prema Opštini. Oni proizvođači koji nijesu izmirili obaveze, saglasili su se da se taj njihov dug 
odbije i naplati od ovih mjera koje se daju i to je ta razlika od trideset i nešto hiljada koja je 
naplaćena i koja ide u prekoračenje naplate doprinosa i poreza. Što se tiče Izvještaja o realizaciji 
Programa mjera za podsticaj razvoja poljoprivrede za 2019.godinu, pojasnio je da je  Program 
donešen prošle godine, negdje sredinom jula mjeseca i tek je  aktivno počelo da se radi u avgustu 
mjesecu, ali je dosta realizovano. Ukazao je da je ovaj Program  kvalitetno odrađen, ali su građani 
dosta neobaviješteni i da će se truditi za naredni period da se uđu u svako selo, da će imati 
rasprostranjenije realizovanje ovih mjera. Program je  realizovan 102%, znači potrošeno je 204 
500 00 eura, ali se prekoračenje odnosi na mehanizaciju i na plastenike. Ukazao je da su 
prekoračenja kod mehanizacije iznosila 415% i dato je 33 000 00 eura, sa čime su zadovoljni. 
Ove godine je  planirano 25 000 00 eura za ovu mjeru,  predviđeno je da ko je prošle godine 
koristio sredstva za dobijanje mehanizacije, da ne može ove godine da konkuriše i to se isto 
odnosi za sistem za navodnjavanje, tako da bi trebalo da bude dovoljan predviđeni  iznos od 25 
000 00 eura. Ukazao je da je napravljena paralela, imamo  tekstualni dio i tabelarni iznos i 
upoređenje 2018. godine i 2019.godine. Za ove dvije godine imamo isti broj korisnika, za 2019. 
godinu je bilo 984, za 2018. godinu  je bilo 993,  malo je bilo razlika u malinarstvu i u mlijeku. 
Vezano za Program mjera, pojasnio je da će poljoprivredni proizvođači moći da koriste samo dvije 
mjere ili da konkurišu samo za dvije mjere. Takođe, što se što se tiče voćarstva i povrtlarstva 
predviđeno je da će moci da se konkuriše samo za dvije kulture, jer se dešavalo da jedan 
poljoprivredni proizvođač konkuriše za sedam, osam mjera i što se tiče ratarstva i povrtlarstva za 
sedam, osam kutura. Sekretar je pojasnio da će biti obaviještena i zastupljena kompletna opština 
Bijelog Polja, kao i  sva sela i zaseoci. Sledeće što je bitno za ovaj Program mjera da imamo 
jednu šesnestu novu mjeru koja se odnosi na nabavku steonih junica i tu je opredijeljeno 40 000 
00 eura. Radi se o mladim bračnim parovima životne dobi do 40 godina, koji žive na nadmorskoj 
visini preko 700 metara i taj projekat  treba da se realizuje putem javnog poziva. 
             Odbornik Idriz Mahmutović  je istakao da iz uvodnog obrazloženja sekretara  
pojašnjeno  je da je vrlo malo zainteresovanih poljoprivrednih proizvođača. Takođe je istakao da 
stanovnici nijesu obaviješteni, od strane mjesne zajednice. Ukazao je smatra da su predviđena 
sredstva od 250 000 00 eura mala, ali da usred situacije izazvane pandemijom Korona virusom, 
livade u bistričkom kraju su obrađene. Znači biće onih koji će biti motivisani, samo ih treba 
obavijestiti. Ukazao je da  odbornici treba da dobiju izvještaj ko je dobio subvenciju i na koji način. 
Pojasnio je da smatra da su predviđena sredstva budžetom za Program podsticajnih mjera za 
razvoj poljoprivrede mala, te da svi koji  žele da apliciraju trebali bi  da dobiju bar najmanji 
plastenik.  
             Odbornik Alija Durović je istakao da smatra da poljoprivreda u Bijelom Polju zauzima 
značajnu dio privrede, odnosno oko 1/3 građana Bijelog Polja svoj osnovni prihod temelji na 
oblasti poljoprivrede. Takođe je naveo da je zadovoljstvo što podrška poljoprivredi raste iz godine 
u godinu. U 2019.godini je rasla podrška sa lokalnog nivoa, u odnosu na  2018.godinu za 50%, a  
2020. godine u odnosu na 2019.godinu za 25%. Sa državnog resornog nivoa je raspodijeljeno 



ove godine 62 000 000 00 eura podrške iz oblasti poljoprivrede. Analizirajući predhodno 
korišćenje nacionalnog agrobudžeta vidjeli smo da 1/4 tog budžeta koriste poljoprivrednici sa 
teritorije Bijelog Polja i to je jedan zaista dobar podatak, to se može vidjeti na terenu. Danas 
poljoprivrednici grade farme, grade objekte raznih sadržaja iz sopstvenih prihoda stečenih na 
imanju tako da trend rasta je itekako prisutan u ovoj oblasti. Podrška poljoprivredi sa lokalnog 
nivoa uglavnom se odnosi na direktna plaćanja, a podrška sa strane Nacionalnog agro budžeta 
odnosi se na direktna i indirektna plaćanja, koju koriste građani Bijelog Polja. Kod direktnih 
plaćanja građani direktno dobijaju novac za proizvedeni proizvod, a  indirektna podrški uglavnom 
se odnosi na investicije i ulaganja u infrastrukturu što činii osnovni uslov za direktan razvoj 
poljoprivredne proizvodnje. Kada se sabere direktna i indirektna podrška u ovoj oblasti imamo 
dobar rezultat i veliko korišćenje sredstava što sa Nacionalnog ago budžeta,  što sa lokalnog. 
Odbornik Durović je nagasio da s obzirom da se smanjuje u narednom periodu potreba za 
infrastrukturom, a budžet raste i sa lokalnog i sa nacionalnog plana, doći će do više podrške kod 
direktnih plaćanja poljoprivrednim proizvođačima, gdje će poljoprivredni proizvođači imati veće 
razloge za višom proizvodnjom i većim zaradama. 
          Odbornik Adnan Striković je naveo da kada se pročitaju paketi mjera koji su iz ova dva 
sekretarijata opredijeljeni građanima Bijelog Polja, vidi se da se tu radi o skromnim sredstvima, a 
da se prilično radi o neskromnim ciljevima. Odbornik Striković je saopštio predviđene ciljeve: 
uvezivanje poljoprivrede i turizma, razvoj seoske infrastrukture, povećanje broja zaposlenih na 
ruralnom području opštine, uvezivanje ekonomske i socijalne kohezije između urbanog i ruralnog 
područja opštine, unaprjeđenje životnog standarda svakog seoskog stanovnika i ukupnog 
ruralnog razvoja, smanjenje siromaštva, zaustavljanje depopulacije sela, unaprjeđenje 
zdravstvenih usluga. Pitao je kako  kroz mjere Sekretarijata za poljoprivredu može  da se 
unaprijedi zdravstveni sektor. Planirana su i nekakva sredstva u nekom iznosu za zdravstvo i 
pitao da li je neko pitao Ministarstvo zdravlja, je li tu pitao Bolnicu, Dom zdravlja, da li možemo da 
radimo, možemo li time da se bavimo, odakle nama pravo  iz nekog opštinskog sekretarijata da 
se miješamo u stvari koji nijesu naša ingerencija. Vezano za ciljeve: poboljšaćemo osnovne 
tehničke usove poljoprivrednih gazdinstava, održivo gazdovanje, optimalno korišćenje, stvaranje 
uslova za korišćenje, poboljšanje infrastrukture, razvoj društvenog i socijalnog života, podrška o 
osnivanju preduzeća, jačanju tržišne infrastrukture itd.  pitao je  gdje će se ta sredstva usmjeriti. 
Predložio je da smatra da su to  skromna sredstva i da treba se poljoprivrednicima u Bijelom Polju 
vidjeti šta je to u Bijelom Polju kao potencijal poljoprivrede, šta bi mogli najviše da iskoristimo.  Na 
primjer da li ćemo da imamo farme krava za proizvodnju sira, mlijeka  ili ćemo da se bavimo 
uzgajanjem neke poljoprivredne kulture i sve bi usmjerio tamo za to jer su sredstva skromna. Ne 
možemo nešto što je skromno da razvodnjimo na sto različitih stvari. Kako  kritikovati nekoga što 
nije ostvario nekakve rezultate u svom ulaganju i u svim ovim zacrtanim ciljevima, a da nije imao 
prosto nikakve mogućnosti da to postigne, zato što su sredstva koja su namijenjena za tu stvar 
previše skromna. Osvrnuo se na navode odbornika Durovića, da Država Crna Gora  ulaže 62 000 
000 00 eura godišnje u razvoj poljoprivrede, a možda bi trebalo 620 000 000 00 eura.  Naveo je 
da za uvoz hrane dnevno uvozimo oko 1,2 miliona, a izvezemo za godinu oko 24  000 000 00 
eura, znači sve što uvezemo za 20 dana, mi izvozimo za godinu. Odbornik Striković je naveo da  
Evropska komisija kaže da treba subvencionirati proizvođače iz izvora energije, ako su 
procentualni udio te energije u jednoj državi manje 33%. U Crnoj Gori je procentualni iznos 42%, 
a mi i dalje dajemo subvencije  proizvođačima te energije, umjesto da ulažemo novac gdje  treba 
da su to prioriteti. Naveo je da se može vidjeti  nakon ove krize Kovida 19,  da je potencijal 
ogroman u proizvodnji i plasmanu hrane, a  da je u Bijelom Polju u odnosu na potencijale, 
poljoprivreda nerazvijena. Čak i gdje imamo najveće potencijale,  a to su Potkrajci, svi znaju da 
je tu  najplodnije zemljište i najviše se proizvodi  hrane kada je Bijelo Polje u pitanju, predviđena 
je izgradnja kolektora.    
             Odbornik Alija Durović je pojasnio da bi  volio da kompletan budžet opštine bude 
usmjeren prema poljoprivredi, da se unaprijedi, da se proizvede više, ali da se mora voditi računa 



o lokalnim javnim finansijama i tendencija rasta je prisutna budžeta svake godine. Poljoprivredni 
proizvođači će  dobiće više sredstava, s obzirom da raste budžet i u nacionalnom i u lokalnom 
planu. Crna Gora je u prošloj godini imala značaj broj turista i to značajno doprinosi tome da se 
hrana mora uvesti. Radi se na tome u nekom budućem periodu da će se proizvodnja za potrebe 
domaćeg tržišta proizvoditi na našim njivama, ali poljoprivreda je nešto što ne ide preko noći, kao 
i sve ostale grane.Poljoprivreda ima svoje etape i one se realizuju uspješno, zato očekujemo rast 
u tom dijelu, a za sada su se napravili dobri pomaci.  Kada se govori o poljoprivredi onda se  
moraju uzeti parametri iz nekih ranijih godina, pa kad se to uporedi sa ovim danas vidi se da smo 
značajno napredovali. U prošloj godini preko lokalne uprave u saradnji sa stranim i domaćim 
institucijama u seosko područje uloženo je, odnosno asfaltirano više od 10 km asfalta, ove godine 
postavljaju se studije izvodljivosti za implementaciju takođe 10 km. Izrazio je zadovoljstvo  što se 
ovih dana završava imovinsko pravni postupak vezano za eksproprijaciju izgradnje rekonstrukcije 
puta Srđevac-Korita u dužini od 8,4 km, koji košta više od 4 miliona eura. Vrlo  brzo će se početi 
sa implementacijom toga projekta, na taj način se razvija poljoprivreda i razvija se selo.  
              Odbornik Dževad Omerović je istakao da smatra da je poljoprivreda spas sjevera Crne 
Gore.  U mjesnoj zajednici Potkrajci 80% stanovništvo isključivo bavi poljoprivredom. Pohvalio je 
realizaciju programa mjera za podsticaj i razvoj poljoprivrede, tabelarno je prikazan pregled po 
mjerama, sve je veća podrška organskim proizvođačima, podrška razvoju tržišne proizvodnje 
malina, podrška za proizvodnju mlijeka i poljoprivrednih gazdinstava i šesnaesta mjera nabavka 
junica za mlade bračne parove. Istakao je da se nada da će se iskoristiti ova mjera i da će ljudi 
vidjeti da se ipak moraju vratiti selu i poljoprivredi. Apelovao je na sekretara za preduzetništvo i 
ekonomski razvoj da u što većem broju obiđe sa svojim saradnicima sve mjesne centre, te ukazao 
da fali ta dinamika edukacije i upućenosti građana da bi dobili još viši rezultat.  Istakao je da 
smatra da lokacija za kolektor za prečišćanje otpadnih voda nije dobra,  da imamo drugih rješenja, 
da bi trebalo da se sagleda situacija,  jer  bi bilo šteta ugroziti poljoprivredno dobro koje se nalazi 
u Potkrajcima.  
             Odbornik Adnan Striković je pitao da li se mogla napraviti još neka preraspodjela u 
budžetu, ili je ovo sve negdje objektivno koliko je Opština u mogućnosti da uloži u poljoprivredu. 
Sa sredstvima koja su 300 000 00 eura, možda bi nešto i moglo da se napravi od toga, ali kada 
se gleda kolika je to opština, koliki je poljoprivredni potencijal, zna se da je to ništa. Naveo je da 
bi bolje bilo kupiti 10 mašina ili 20 za bjelopoljske poljoprivrednike, nego što se prosipaju  na ovaj 
način. Na primjer, kaže se  subvencionišemo kupovinu pikap vozila ili kombija do 50% vrijednosti 
auta, s tim da ta subvencija ne može preći 1.500 eura. Znači, auto ne smije biti skuplje od 3000 
eura i pitao kakva je to mjera gdje se misli nekom pomoći da  kupi auto za 1500 eura, da ono 
može da ga koristi na selu, to je bacanje 1500 eura, to nije pomoć. Ako poljoprivredni proizvođač 
samo da bi uzeo tih 1500 eura konkuriše i kupi nešto  od 3000 eura, to će da baci iduće godine i 
tih 1500 eura  i svojih  1500 eura. Naveo je da je bolje kupiti jednog pikapa 15000 eura, nego na 
deset mjesta dati po 1500 eura,  gdje će nakon godinu dana biti deset propalih vozila. Na kraju je 
naveo da je predviđeni budžet mali, ali da ga treba iskoristiti  kako treba.  
            Sekretar Sekretarijata za preduzetništvo i ekonomski razvoj, Slobodan Jelić se 
složio sa konstatacijom odbornika Mahmutovića da kada su u pitanju mjere za podsticaj razvoja 
poljoprivrede, da građani nijesu u dovoljnjoj mjeri informisani. Agobudžetom je Ministarstvo 
opredijelilo finansiranje poljoprivredne parcele na 30 ari, pa nadalje do hektar i više. Prošle godine 
predviđena subvencija je bila 170 eura po hektru, ove godine 200 eura, za mlade bračne parove 
250 eura. Pojasnio je da građani nijesu informisani, te konkurišu kod Sekretarijata sa parcelama 
od hektra,  umjesto kod Ministarstvan jer Sekretarijat može da da subvencije samo za 30 ari. 
Ukazao je da će se truditi da obiđe svaki zaseok, da građani  znaju o čemu se radi i da iskoriste 
mjere na pravi način. Opština pospješuje malu proizvodnju, sitne proizvođače, ali na jednoj parceli  
od 10 ari da bude zasađena jedna kultura. To isto se odnosi i za plastenike  od 100 do 500 
kvadrata, isti se podržavaju, daje  folija i svi zasadi. Naveo je da je najzadovoljniji kada se 
subvencira mehanizacija. Kod podrške malinarstva, pojasnio je da je dato za zasade 30 000 00 



eura, prije je bilo 50 000 00 eura. Sekretar je takođe pojasnio da je planirana podrška izvoza 
malina po 5 centi za izvoz kilograma maline, uz carinsku deklaraciju da je ta malina izvezena, da 
je tu dobra dobit i da se ide u dobrom pravcu za izvoz. 
             Izvještaj o realizaciji Programa mjera za podsticaj razvoja poljoprivrede za 
2019.godinu usvojen je sa  24 glasa „za, 4 „uzdržana “, protiv nije bilo,  
            Predlog Pograma mjera za podsticaj razvoja poljoprivrede za 2020. Godinu, usvojen 
je sa 24 glasa „za, 4 „uzdržana “, protiv nije bilo.  
            Predsjednik Skuptšine je predložio da se objedini rasprava vezano za sljedeće tačke:   
            8. Izvještaj  o realizaciji Programa mjera za podsticaj ruralnog i održivog razvoja za 
2019.godinu i predlogu     
            9. Program mjera za podsticaj ruralnog i održivog razvoja za 2020.godinu, 
Odbornik Idriz Mahmutović je istakao da u izvještaju koji se odnosi na praćenje i obradu 
zahtjeva, nema ni jednog podatka koji se odnosi na podnosioce zahtjeva, kome su dodijeljena 
sredstva, kao i ostale aktivnosti vezano za rad ove komisjije. Što se tiče Programa mjera za 
2020.godinu, naveo je da je  2019.godine bilo predviđeno 70 000 00eura, a za ovu godinu 100 
000 00. Konstatovao je da je 30 000 00 eura predviđeno za opravku, pomoć zdravstvenim 
ustanovama, pa je pitanje što bi se lokalna uprava bavila zdravstvenim objektima, a to je 
vlasništvo Ministarstva zdravlja. Ako Ministarstvo zdravlja ne prepoznaje da u ruralnom području  
treba da bude neka ambulanta i da ima neke uslove da bi ti ljudi mogli da prime  infuzije ili  
injekcije, onda se postavlja pitanje što je lokalna uprava toliko pohrlila. Odbornik Mahmutović je 
ukazao da je ovih za 30 000 00 eura,  bilo bolje da smo napravili neki dobar put ili nasip, a da ove 
ambulante prepustimo Ministarstvu zdravlja, neka se ono brine o njima.  
            Odbornik Jasmin Kijamet  je istakao da se predlog mjera Sekretarijata za ruralni i održivi 
razvoj  odnosi  na unaprjeđenje cjelokupnog ruralnog razvoja sa jedne strane, ali i zaštite životne 
sredine sa druge strane i svega onoga što podrazumijeva održivi razvoj. Izvještaj o realizaciji 
Programa mjera za podsticaj ruralnog i održivog razvoja za 2019.godinu, govori da je 
interesovanje za ovaj Program veliko, a stopostotna realizacija istih govori o efikasnosti ovog 
organa i svrsishodnosti Programa. Novi Program mjera sadrži dvije mjere više nego za prošlu 
godinu i za 30 000 00 eura je iznos veći nego prošle godine, što je pohvalno. Odbornik Kijamet 
je ukazao da smatra  da ovo nije dovoljno kako bi se odgovorilo svim potrebama ruralnog razvoja, 
koji podrazumijeva ne samo razvoj poljoprivrede, već i razvoj svih oblasti i djelatnosti koje se 
odvijaju na selu, pa stoga je naveo da se nada da će i budžet za ovaj Program sljedeće godine 
biti planiran u mnogo većem iznosu. 
                Sekretar Sekretarijata za ruralni i održivi razvoj, Jasmin Ćorović je  pozvao 
zainteresovane  mještane, aplikante, poljoprivredne proizvođače da dođu na prezentacije, jer će 
u svim većim mjesnim zajednicama imati detaljne prezentacije ova dva programa i na licu mjesta 
pojasniti šta ti programi sadrže i  odgovoriti na sva pitanja koja korisnici budu imali. Vezano za 
konstataciju da su ciljevi preambiciozno postavilljeni u Pogramu podsticajnih mjera, ukazao je na 
član 20 stav 1 Zakona o poljoprivredi i ruralnom razvoju, koji glasi da lokalna samouprava može 
da uvede mjere podrške ruralnom razvoju, ali koji ne smiju biti u suprotnosti sa strategijom, 
nacionalnim programom i agrobudžetom. Dakle, ciljevi su definisani na osnovu državnih ciljeva, 
odnosno politike razvoja koju kreira resorno ministarstvo. Lokalni program mjera mora biti 
usaglašen sa državnom strategijom, nacionalnim programom i agrobudžetom, pa su i ti  ciljevi 
samo preuzeti sa vrha odnosno iz državne politike razvoja ruralnog područja. Vezano za podršku 
nabavke pikap vozila,  pojasnio je da je  predviđena podrška do 1500 eura maksimalno, može isti 
da košta i 15 000 00 eura, ali ne može dobiti premiju i podršku preko 1500 eura, odnosno donja 
granica je 50% od vrijednosti, a gornja granica je 1500 eura. Vezano za detaljan izvještaj komisije, 
naveo je su smatrali da je nepotrebno da odbornike sa pojedinačnjim  detaljima opterećuju, ali 
svakako postoji ustaljena procedura kojom se može obratiti i dobiti sve informacije kao odbornik. 
Na pitanje zašto se lokalna samouprava bavi zdravstvenim objektima, podsjetio je da je u opisu 
poslova Sekretarijata za ruralni i održivi razvoj da se bavi sveukupnim razvojem ruralnog područja 



i između ostalog infrastrukturom, kao i infrastrukturom u oblasti zdravstva.  Sa ovom mjerom  bi 
dobro bilo da se seoske ambulante koje su većinom u zaista dotrajalom stanju, sa nivoa lokalne 
samouprave pomognu tamo gdje treba. Sekretar je pojasnio da neće raditi na svoju ruku,  nego 
u saradnji  sa nadležnim zdravstvenim institucijama i mjesnim zajednicama. Istakao je da smatra 
da su skromna sredstva 30 000 00 eura, podsjetio je da imamo 13 zdravstvenih ambulanti, 
otprilike po 3000 eura za svaku ambulantu, ali da će biti formirana jedna komisija koja će na 
terenu provjeriti realno stanje, definisati šta su to stvarne potrebe svake od tih zdravstvenih 
ambulanti, a onda će shodno zakonu raspisati tender za opremu za radove i pokušati da to stanje 
popravi.  
             Odbornik Adnan Striković je istakao da Sekretarijat ne može da raspisuje tendere za 
nešto što se tiče zdravstvene ambulante, jer ovaj Sekretarijat niti ova Opština nema nikakve 
ingerencije vezano za to. To ne može da uradi ni predsjednik Opštine a ni ovaj Sekretarijat,  niti 
jedna politička partija koja vodi taj sekretarijat. U vezi diskusije sekretara, koja se odnosi na 
formiranje komsije kako bi uvidjeli u kakvom su stanju ambulante, naveo je da treba pitati direktora 
zdravstvene ustanove i osoblje koje tamo radi, šta  im je potrebno i gdje treba nešto obezbijediti. 
Ukazao je da kada je u pitanju  zdravstvena zaštita i kako se smiju sredstva tamo ulagati, šta su 
prioriteti, gdje će se ulagati i formirati neke komisije, da u tom pravcu Opština nema ingerencije 
za takvo nešto.  
             Predsjednik Opštine Petar Smolović je pojasnio  da ne vidi ništa loše u tome da, ukoliko 
Ministarstvo  nema u svom budžetu planirana sredstva, a pojavi se određeni problem vezano za 
infrastrukturu u zdravstvu, da onda lokalna uprava pomogne ako ima mogućnosti. Istakao je da 
je opština Bijelo Polje razuđena, površine 948 km2, treća opština po broju stanovnika, druga po 
teritoriji u Crnoj Gori, ima 136 naselja, 40 mjesnih zajednica, 80 km sela, te da ne može sve to da 
pokrije jedan Dom zdravlja i da je najmanji trošak koji možemo da uložimo tih 3000 eura za 
adaptaciju jedne seoske ambulante. Naveo je da je obišao neke od tih ambulanti, da je mnoge 
radila Opština, te da su date na upravljanje Domu zdravlja, na primjer u selu Kanje, tu je mjesna 
zajednica, ambulanta, ta zgrada pripada opštini Bijelo Polje, a data je na korišćenje Domu 
zdravlja. Pojasnio je da ukoliko Ministarstvo nema u planu da renovira neku ambulantu, da će 
Opština napraviti sa Domom zdravlja Bijelo Polje sporazum, ugovor, kojim će predvidjeti šta bi to 
opština mogla da uradi u toj ambulanti, naravno  to se ne odnosi na struku, već na izvođenje 
radova. Predsjednik Opštine je takođe pojasno da kada se usvoje ove mjere, da će obavijestiti 
Ministarstvo zdravlja da Opština planira da uloži 30 000 00 eura, po 3000 u deset ambulanti, da 
na taj način svojim učešćem podstaknemo i Ministarstvo zdravlja da i ono dodatno uloži. U  
svakom slučaju, naveo je da ne vidi ništa loše u tome što Opština na taj način želi da pomogne i 
ispoštuje stanovništvo na seoskom području. Pomenuo je i projekat koji je nekad rađen zajedno 
sa Domom zdravlja, kada je Opština plaćala dio plate ili platu medicinskim sestrama u područnim 
ambulantama i istakao je da smatra da je seoskom stanovništvu važna  ta ambulanta i medicinska 
sestra, posebno građanima koji su u inostranstvu, a kojima na seoskom području žive stari 
roditelji. Saglasio se da je 30 000 00 eura mali iznos, ali da nam je namjera da svo stanovništvo 
sela  ravnopravno osjeti dobrobit od tih mjera, koji je upravo u renoviranju  ambulante. Istakao je 
da se slaže da Ministarstvo zdravlja treba da ulaže, ali ako nema novca i ako nema u planu, da 
treba da se uključimo zajedno i da neke stvari riješimo građanima. Dakle, pojasnio je da neće 
raditi suprotno strategijama Doma zdravlja, kojima ambulante primarno pripadaju, već će ponuditi 
saradnju, kroz sporazum ili ugovor, da je to dobra namjera Opštine i dobar primjer.  
          Izvještaj o realizaciji Programa mjera za podsticaj ruralnog i održivog razvoja za 
2019.godinu usvojen je 26 glasova „za, 2 „uzdržana “, protiv nije bilo. 
           Predlog Programa mjera za podsticaj ruralnog i održivog razvoja za 2020.godinu 
usvojen je sa  26 glasova „za, 2 „uzdržana “, protiv nije bilo.  
Predsjednik Skupštine je predložio da se objedini rasprava vezano za 10. 11 i 12. tačku dnevnog 
reda. 



          10. Predlog Odluke o  potvrđivanju Odluke predsjednika Opštine br.01-018/20-401 od 
31.03.2020. godine usvojen je bez rasprave sa 25 glasova „za“, 2 „uzdržana “, „protiv“ nije 
bilo. 
           11. Predlog Odluke o potvrđivanju Rješenja predsjednika Opštine br.01-018/20-349 
od 16.03.2020. godine usvojen je bez rasprave, sa 25 glasova „za“ , 2 „uzdržana“ i „protiv“ 
nije bilo.  
          12. Predlog Odluke o potvrđivanju Odluke predsjednika Opštine br.01-018/20-380 od 
27.03.2020. godine o stavljanju van snage odredbi člana 4, člana 5, člana 8, člana 9, člana 
12 i člana 13  Odluke o naknadama za rad odbornika i drugih lica koje bira ili imenuje  
Skupština opštine usvojen je bez rasprave, sa 26 glasova „za“ , 2 „uzdržana“ i „protiv“ nije 
bilo.  
           13. Predlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o zaradama lokalnih službenika 
i namještenika u Opštini Bijelo Polje usvojen je bez rasprave sa 24 glasa „za, 4 „uzdržana 
“, „protiv“ nije bilo.   
            14.Predlog Odluke o davanju saglasnosti na izbor v.d. direktora JU Centar za 
podršku djeci i porodici usvojen bez rasprave ” jednoglasno” ( glasalo je 28 odbornika).    
           15. Predlog Odluke o finansiranju gerontodomaćica u 2020.godini,usvoje je bez 
rasprave (“jednoglasno”). 
         16. Predlog Odluke o dopuni Odluke o dodjeli sredstava za finansiranje organizacija 
osoba sa invaliditetom koje čine koaliciju „Savez“ 
        Odbornik Murat Međedović  je ukazao da je Savjet za osobe sa invaliditetom održao je 
sastanak, na kojem je jednoglasno data podrška da pored organizacija i udruženja koje čine 
kolaciju „Savez“, sastav ove organizacije čini i Društvo za prevenciju moždanog udara „Brain“. 
Odlukom je predviđeno da se dodjeljuju finansijska sredstva iz budžeta Opštine Bijelo Polje za 
finansiranje nevladinih organizacija i udruženja osoba sa invaliditetom koje čine koaliciju "Savez" 
u iznosu od 150,00 eura mjesečno. Organizacijama i udruženjima iz ove koalicije, koja nemaju 
prostorije u svom vlasništvu, Opština obezbjeđuje prostorije za rad, odnosno finansijska sredstva 
za plaćanje zakupnine poslovnog prostora u visini do 300,00 eura na mjesečnom nivou.  
         Predsjednik Skupštine dao je na glasanje predlog Odluke o dopuni Odluke o dodjeli 
sredstava za finansiranje organizacija osoba sa invaliditetom koje čine koaliciju „Savez“, 
koji je usvojen „jednoglasno“ (glasalo je 27 odbornika). 
        17. Predlog Odluke o davanju saglasnosti za korišćenje nepokretnosti usvojen je bez 
rasprave sa 25 glasova „za, 2 „uzdržana“ i „protiv“ nije bilo.  
            18. Predlog Odluke o prenosu prava korišćenja i upravljanja na nepokretnostima 
JU Centar za djecu i mlade sa smetnjama u razvoju „Tisa“ usvojen je bez rasprave 
„jednoglasno“ (glasalo je 27 odbornika).   
           19. Predlog Odluke o učešću Opštine Bijelo Polje u troškovima izgradnje i 
rekonstrukcije putne infrastrukture na osnovu Ugovora o poslovno-tehničkoj saradnji 
zaključenog sa Ministarstvom odbrane usvojen je baz rasprave sa 24 glasa„za, 1 „protiv i 
2 „uzdržana“.  
           20.Predlog Odluke o prestanku mandata članu Odbora direktora DOO Vodovod 
“Bistrica”  
            Skupština je konstatovala prestanak mandata članu Odbora direktora DOO Vodovod 
“Bistrica”, Veselinu Pavićeviću, zbog podnošenja ostavke.  
           21. Predlog Odluke o prestanku mandata predsjedniku Upravnog odbora Javne 
ustanove Centar za sport i rekreaciju Bijelo Polje 
              Skupština je konstatovala prestanak mandata predsjedniku Upravnog odbora Javne 
ustanove Centar za sport i rekreaciju Bijelo Polje , Milošu Konataru, zbog podnošenja ostavke.   
          22. Predlog Odluke o prestanku mandata predsjedniku Odbora direktora DOO 
Komunalno „Lim“ 



            Skupština je konstatovala prestanak mandata predsjedniku Odbora direktora DOO 
Komunalno Lim Velju Kovačeviću, zbog podnošenja ostavke.  
           23. Predlog Odluke o razrješenju i imenovanju člana Odbora za Statut i propise  
            Predsjednik Skupštine dao je na glasnje predlog Odluke o razrješenju  člana Odbora za 
Statut i propise Radosava Nišavića, zbog prestanka odborničke funkcije i imenovanju Miomira 
Vojinovića za člana Odbora za Statut i proise. Skupština je „jednoglasno“usvojila navedeni 
predlog Odluke (glasalo je 27 odbornika).   
 
 
Sjednica je završena u 16 sati i 30 minuta. 
 
 
 
 

   Broj: 02–016/20-8764 
   Bijelo Polje,18.05.2020.godine  
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